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Drage Kastavke, Kastavci, laureati, dragi 
gosti i prijatelji Kastva,

ovo je prilika da se prisjetimo naših poče-
taka, naših postignuća i vizionarski pogleda-
mo u budućnost. Postali smo razvijen grad 
koji odiše kulturom, tradicijom i ljepotom. 
Naša bogata povijest i arhitektura svjedoče o 
vremenima koja su oblikovala naš identitet.

Ovih prvih par rečenica napisala je 
umjetna inteligencija kojoj sam dao zada-
tak da mi napiše govor za svečanu sjednicu 
povodom Dana grada Kastva. Govor je ko-
rektan, ali umjetna inteligencija ne može 
pogoditi poantu koju želim podijeliti s 
vama povodom 30. obljetnice osnutka je-
dinice lokalne samouprave, Grada Kastva.

Kastav je uspio!
To je grad u koji ljudi dolaze i iz kojeg ne 

odlaze. To nam je glavni cilj i jedini mjerlji-
vi podatak za sve što radimo i što planiramo 
napraviti. Sa svojih 35 godina svjedok sam 
razvoja modernog Kastva i velike promje-
ne. Kao dijete sam igrao nogomet na prvoj 
pokošenoj livadi koju smo našli, a današnja 
djeca imaju sportska borilišta sa suvreme-
nim podlogama u gotovo svakom mjesnom 
odboru. Ceste koje su tada bile makadam-
ske bez označenih parkirnih mjesta već su 
zaboravljene. Danas imamo standard kod 
kojeg se smatra neuspjehom ako nova cesta 
nema obostrani nogostup i autobusne čeka-
onice na svakih par stotina metara. 

Vrtić kao jedna od najvažnijih zadaća 
grada, tih je godina imao kapacitete za 50-
ak djece, a danas imamo više od 400 zbri-
nutih mališana. Škola koju smo nadogra-
dili ima gotovo tisuću učenika i trenutno s 
Primorsko-goranskom županijom radimo 
na projektu izgradnje nove škole u Reše-
tarima.

Radna zona i naši poduzetnici dovode 
nas na treće ili četvrto mjesto u županiji 
po produktivnosti i prihodima, a znamo 
da je PGŽ jedna od najjačih po tome u Hr-
vatskoj. 

Sve ovo nam opet dokazuje da je Kastav 
uspio!

U svemu tome važan je i identitet gra-
da. Kastav ima čakavštinu, povijest, kultu-
ru, naše Kastafsko kulturno leto, krilaticu 
„Složimo se!“ i još mnogo toga što čini nas 
Kastavce ponosnima.

U 19. stoljeću spominjala su se carstva, 
u 20. stoljeću to su bile države i nacije, a 
danas se najčešće identificiramo po grado-
vima. Kažemo da smo iz Kastva, Rijeke, 
Barcelone, New Yorka… gradovi su ti koji 
nas obilježavaju i mjesta koja zovemo svo-
jim domom.

Ne smijemo zaboraviti našu antifaši-
stičku povijest i zato slavimo Dan grada 
6. lipnja kao sjećanje na naše poginule 
građane na Banovom križu i na Dan D 
koji je označio prekretnicu u Drugom 

Kastav je uspio!
IZ GOVORA GRADONAČELNIKA MATEJA 
MOSTARCA POVODOM DANA GRADA KASTVA

 uvodnik

svjetskom ratu. Na to ćemo uvijek biti 
ponosni i uvijek ćemo se tih događaja sje-
ćati s ponosom.

Za kraj moram spomenuti decentrali-
zaciju jer je Kastav uspio i na tom planu. 
S početnih nekoliko milijuna kuna, danas 
imamo proračun od 17,4 milijuna eura što 
je ogroman skok. U tom proračunu udio 
plaća za zaposlene je svega 5 posto! Čak 40 
milijuna eura dolazi iz EU fondova u proš-
loj, ovoj i idućoj godini kada se realiziraju 
brojni projekti što je opet dokaz da je Ka-
stav uspio i opravdao svoj status. 

Pred nama je još puno posla! Tu je iz-
gradnja škole, izgradnja kanalizacijske 
mreže… trebat će strpljenja i razumijeva-
nja u mjesecima pa i godinama pred nama. 

Zahvalio bih se laureatima, dobitnici-
ma nagrada Grada Kastva, jer čine isko-
rak, izlaze iz okvira i ne zadovoljavaju se 
prosječnošću nego teže izvrsnosti s ciljem 
da sebi, bližnjima, ali i ovom gradu učine 
dobro.

Iz Kastva želimo širiti poruke mira i to-
lerancije kako ih je širio i ovaj zlatni trak-
tor Leta 3, djelo kastavskog majstora. Is-
pravnim radom i razmišljanjem možemo 
vratiti ljudima vjeru u politiku i upravlja-
nje našim resursima. 

Hvala svima koji ste došli na proslavu i 
hvala na svemu što činite za ovaj grad! Sre-
tan Dan grada Kastva!



Proslava Dana Grada uvijek je prigo-
da da se progovori o postignućima 
u proteklom razdoblju, no ovogo-

dišnja je proslava bila posebno svečana jer je 
drevni Grad na brege, premda ga krase sto-
ljeća bogate povijesti, proslavio i 30. rođen-
dan kastavske lokalne samouprave. Vrijedna 
obljetnica obilježena je brojnim kulturnim, 
sportskim i zabavnim programima, a po-
sebno je svečano bilo na sjednici Gradskoga 
vijeća koja je ovoga puta održana na kastav-
skoj Lokvini. Bila je to prigoda da se, riječima 
domaćina, čestita i zahvali svima onima koji 
su na bilo koji način utkali sebe u ovaj grad, 
poklonili mu svoje vrijeme, ljubav,  svoje zna-
nje ili talente, svim kastavskim umjetnicima, 
poduzetnicima, udrugama, sportskim klubo-
vima, djelatnicima javnih službi, svim dosa-
dašnjim vijećnicima i predsjednicima Grad-
skoga vijeća, a posebno onima koji su tijekom 
proteklih 30 godina odreda uspješno vodili 
Grad - gradonačelnici Sonja Brozović Cucu-
lić, Dean Jurčić i Ivica Lukanović, te čelnici 
Gradskoga vijeća Branko Kukurin, Dalibor 
Ćiković, Zemir Delić i Ivo Mladenić (pok.).

O svemu onome što Kastav, posebno u 
posljednjih 30 godina, čini tako uspješnim i 
poželjnim za život govorili su predsjednica 
Gradskoga vijeća Kastva, Mirela Smojver i 
kastavski gradonačelnik Matej Mostarac koji 
su ovom prigodom svečano uručili i gradske 
nagrade ovogodišnjim laureatima. 

Kako je na svečanoj sjednici povodom 
Dana Grada istaknula predsjednica Gradskog 
vijeća Mirela Smojver, u tih 30 godina grad 
je s oko 6 tisuća stanovnika narastao na čak 
dvostruko veći broj, pa danas broji oko 12 
tisuća stanovnika na relativno malom pro-
storu od oko 11 km2. Takvo povećanje broja 
stanovnika nameće i posebne izazove pred 
gradsku upravu koja mora odgovoriti na po-
trebe rastućeg broja stanovnika, te racional-
no i pametno gospodariti prostorom, uvijek 
promišljati što bismo još mogli učiniti za naš 
grad, povrh onoga što je nužno i uvijek bili 
proaktivni. Kako je rekla Smojver, Kastav je 

Neka nam živi naš grad na brege i grad na brijegu

u mnogim drugim segmentima, pa i kroz projekte 
Urbane aglomeracije. Predsjednica Vijeća istaknula 
je i neke od važnih aktualnih projekata, u različitim 
fazama realizacije, od obnove povijesnih lokaliteta 
grada, revitalizacije zgrade Prede i njenog pretva-
ranja u novo sjedište Gradske uprave, do izgradnje 
kanalizacije kao jednog od najvećih projekata u po-
vijesti grada, projekta nove škole u Rešetarima, pro-
jekta SeniORNI za kastavske umirovljenike.  „Uvi-

Veljka SPINČIĆ-RAJKO
Piše

DAN GRADA KASTVA 
- 30. ROĐENDAN 
KASTAVSKE 
LOKALNE 
SAMOUPRAVE

Lokvina puna dragih uzvanika, prijatelja Kastva

Marin Gregorović, gradonačelnik Cresa

Mirela Smojver, predsjednica Gradskog 
vijeća

Koncert Spinčićeve muziki za doček

Petra Šuljić i Ivana Cvitan Polić

Marko Filipović, Sonja Brozović-Cuculić, 
Mirela Smojver i Matej Mostarac

Mirko Zlatar, predsjednik Lovačkog 
društva Lane

gradske
vijesti

Bila je ovo prigoda da se 
čestita i zahvali svima 
onima koji su na bilo koji 
način utkali sebe u ovaj 
grad, poklonili mu svoje 
vrijeme, ljubav,  svoje 
znanje ili talente

jedan od rijetkih gradova koji se javio na poziv 
Vlade na dobrovoljno funkcionalno spajanje 
djelatnosti s drugim jedinicama - s Općinom 
Klana Kastav dijeli Turističku zajednicu, s 
Općinom Viškovo zajednički je krenuo u iz-
gradnju groblja, već niz godina ima zajednič-
ku knjižnicu s Gradom Opatija, a na mnoge je 
načine oduvijek povezan i s Rijekom, ne samo 
zajedničkim komunalnim društvima, već i 
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Neka nam živi naš grad na brege i grad na brijegu

jek smo se trudili da nam čovjek bude na prvom mjestu i 
vjerujem da smo svi zajedno barem za nekoliko ljestvica 
podigli standarde života u Kastvu“, kazala je predsjednica 
Gradskog vijeća Kastva.

„Kastav je grad u koji ljudi dolaze, grad iz kojeg ne 
odlaze“, istaknuo je gradonačelnik Matej Mostarac jedan 
od glavnih mjerljivih pokazatelja uspješnosti Grada Ka-
stva, ali zapravo i svake lokalne jedinice, jer takav trend 
razvoja potvrđuje da su stvoreni preduvjeti za uspješan 

život, ugodna sredina za sve građane. „Sa 
svojih 35 godina i sam sam svjedok, od 
rane mladosti, čitavog tog tridesetogodiš-
njeg razvoja suvremenog Kastva“, rekao 
je Mostarac i prisjetio se promjena koje 
su tijekom godina formirale Kastav ka-
kav danas poznajemo – od komunalnog 
i prometnog uređenja, do izgradnje dječ-
jih i sportskih igrališta i brojenih drugih 
sadržaja. Nije gradonačelnik propustio 
istaknuti ni kastavsku kulturnu i povije-
snu baštinu, kastavski duh i geslo „Slo-
žimo se!“ koje i danas pokreće kastavski 
razvoj u svim segmentima življenja, jer 
naš Kastav nije samo lijep, već i vrlo bo-
gat grad po svom kulturnom i povijesnom 
naslijeđu, ali i po usvajanju modernih, 
inovativnih ideja. Mnogo se toga u gradu 
prilagođava mladim obiteljima, a poseb-
no najmlađima, podsjetio je gradonačel-
nik, istaknuvši kako kastavski vrtić danas 
brine o više od 400 mališana u nekoliko 
objekata, u usporedbi s nekadašnjih jedva 
pedesetak mjesta u vrtiću. Gospodarstvo, 
kao glavni pokretač razvoja, u Kastvu je 
našlo pogodne uvjete i za vlastiti rast, a 
o snazi lokalne samouprave govore i či-
njenice da je Grad pri samom vrhu po 
produktivnosti u Primorsko-goranskoj 
županiji, te da se iz proračuna Grada koji 
je dosegnuo 17,4 milijuna eura za gradske 
plaće izdvaja samo 5 posto sredstava. Za-
jedništvo i predani rad moraju  donijeti i 

dobre rezultate, zaključio je gradonačelnik 
čestitavši Dan Grada svim građanima Ka-
stva. Kastvu u pohode povodom rođen-
dana stigli su i brojni gosti i uzvanici, sa-
borski zastupnici Mirela Ahmetović i Erik 
Fabijanić, brojni gradonačelnici i načelnici 
s područja PGŽ-a u ime kojih je rođendan 
Kastvu čestitao gradonačelnik Cresa Marin 
Gregorović, kao i gosti iz Vrbovca, Uma-
ga, Jastrebarskog, Splita, Varaždina, Ploča, 
Ogulina, Jelse i Žminja, pa i iz Bosne i Her-
cegovine, iz prijateljske Općine Travnik. 
Državna tajnica Ministarstva regionalnog 
razvoja i fondova EU-a Spomenka Đurić, 
istaknula je velike uspjehe Kastva u anga-
žiranju sredstava iz europskih fondova za 
realizaciju vrijednih lokalnih projekata, a 
dožupan Petar Mamula uspješnu suradnju 
Grada s Primorsko- goranskom županijom, 
što potvrđuje i najnoviji  zajednički projekt 
- izgradnja nove škole u Rešetarima.  Povo-
dom Dana grada Kastva napravljen je kratki 
film u produkciji Lumiere Production Ma-
tea Jurčića, a na temelju teksta kojeg je na-
pisao Vjeko Alilović. O ljepotama Kastva, 
njegovoj povijesti i sadašnjosti, o poseb-
nostima i znamenitostima čitala je učenica 
Osnovne škole „Milan Brozović“ Dora Jar-
das. Njezina savršena dikcija i ispreplitanje 
književnog jezika i čakavštine oduševili su 
publiku tako da će ovaj krasan film živjeti 
još dugo i pričati priču o jednom gradu na 
brijegu ili jednom grade na brege.

Koncert Spinčićeve muziki za doček

Petra Šuljić i Ivana Cvitan Polić

Dora Jardas oduševila je u novom filmu 
o Kastvu

Na Banovom križu

Ivica Lukanović vodio je Kastav u dva mandata Petar Mamula, zamjenik župana

Povodom Dana Grada predstavnici Grada, usta-
nova i udruga tradicionalno su položili vijence na 
Banovom križu i na spomen-obilježju na Gradskom 
groblju Kastav, te time odali počast svima onima koji 
su svoje živote utkali u prošlost i sadašnjost Gra-
da na brege. Uoči same svečane sjednice održan je 
tradicionalni promenadni koncert Glazbenog društva 
Spinčići ispred Gradske lože tako da su uzvanici do-
čekani na najbolji mogući način.

Polaganje vijenaca

Polaganje vijenaca na groblju
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Gradskim nagradama izražava se 
zahvalnost i poštovanje građa-
nima koji nesebično, a najčešće 

i vrlo samozatajno daju doprinos boljitku 
i napretku čitavoga Grada, pa je proslava 
Dana Grada prava prigoda da im se i jav-
no zahvali i iskaže poštovanje za njihov 
rad. Nagrade su ovogodišnjim laureatima 
svečano uručili predsjednica Gradskoga 
vijeća Kastva, Mirela Smojver i kastavski 
gradonačelnik Matej Mostarac istaknuvši 
kako su dugogodišnji rad, inovativnost i 
kreativnost nagrađenih uistinu obogatili 
čitavu zajednicu.

Poznati glazbenik Damjan Grbac, vodi-
telj kvarteta Giipuja, organizator iznimno 
prihvaćenih projekata „100 šterni, ćo!“ i 
„Giipuja za Matetića va kamike“, aktualni 
tajnik Udruge Kastafsko kulturno leto, Na-
gradu Grada Kastva dobio je za izniman 
doprinos u očuvanju i promociji zavičajne 
baštine i tradicijske glazbe Istre i Kvarne-
ra. Višegodišnji je član upravnog odbora i 
Predsjednik Glazbenog društva Spinčići, 
organizator raznih festivala i koncerata u 
Hrvatskoj i diljem Europe.

Igor Zamlić, suvlasnik kastavske tvrtke 
RIS d.o.o., koja je tijekom tri desetljeća 
postala brand za razvoj, implementaciju i 
održavanje autorskih poslovnih IT rješe-
nja, Nagradu Grada Kastva dobiva povo-
dom 30. obljetnice tvrtke. Uspješna tvrt-
ka koja se bavi projektiranjem, razvojem i 

Damjan Grbac i Igor Zamlić 
laureati, posebna priznanja Jadran-Impexu i Mediki

DOBITNICI NAGRADA I PRIZNANJA GRADA KASTVA ZA 2023. GODINU

Zajednička fotografija svih dobitnika nagrada i priznanja za 2023. godinu

Svečana sjednica drugu je godinu održana na Lokvini

Trebalo je isprobati zlatni traktor - Zvonimir 
Novosel, gradonačelnik Jastrebarskog

Nastup zbora Rijeka - Sempre allegroNa svečanoj sjednici bili su brojni bivši i sadašnji 
gradski vijećnici

gradske
vijesti

Zahvaljujem svima 
koji su prepoznali naš 
dugogodišnji rad, naš trud 
i inovativnost svih ovih 
godina. Štimajte se i imejte 
se radi, a ne bacilajte oko 
sitnic. Sitnice neka ostanu 
sitnice aš život je leh 
jedan. Hvala! – emotivno 
je poručio Igor Zamlić
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Damjan Grbac i Igor Zamlić 
laureati, posebna priznanja Jadran-Impexu i Mediki

ciji lijekova i medicinskih proizvoda. 
Ova tvrtka još od 1987. godine uspješno 
djeluje i u Tometićima gdje su izgradili 
moderan logistički centar. Medika op-
skrbljuje ljekarne, zdravstvene ustanove, 
bolnice, domove zdravlja, ambulante, 
ordinacije, veledrogerije i specijalizira-
ne prodavaonice najširim asortimanom 
proizvoda, i već je niz godina važan dio 
kastavskog gospodarstva.

U ime nagrađenih zahvalio se Igor 
Zamlić rekavši kako je ova nagrada 
iznimno priznanje, ali i ogromna odgo-
vornost da se nastavi još jače i bolje i da 
se pritom uživa u životu, u svojim bli-
žnjima, obitelji i prijateljima i svakom 
danu.

- Zahvaljujem svima koji su prepo-
znali naš dugogodišnji rad, naš trud i 
inovativnost svih ovih godina. Ova na-
grada mi zaista puno znači i hvala našim 
obiteljima, prijateljima i kolegama. U 
zadnjih godinu dana sam naučio da se 
treba družit, tancat i kantat. Štimajte se 
i imejte se radi, a ne bacilajte oko sitnic. 
Sitnice neka ostanu sitnice aš život je 
leh jedan. Hvala! – emotivno je poručio 
Igor Zamlić. (V.S.R.)

DOBITNICI NAGRADA I PRIZNANJA GRADA KASTVA ZA 2023. GODINU

Dean Jurčić, Spomenka Đurić, Petar Mamula,  
Matej Mostarac i Mirela Smojver

Rožice va valiže 

Muška klapa Kastav neizostavni dio svečanih sjednica

Program svečane sjednice vodila je Uršula Tolj, a svojim nastupima uljepšali su je 
muška klapa Kastav i mješoviti pjevački zbor Rijeka - Sempre allegro s dirigenticom 
Helgom Dukarić Dangubić i uz klavirsku pratnju Tajane Dukić.

Nakon službenog dijela programa nastavljeno je druženje uz Super Cover Band.

Klapa, zbor i bend

održavanjem poslovnih softvera, uvijek je 
vrijedna podrška lokalnim manifestacija-
ma i programima u kulturi, kao i drugim 
gradskim projektima. 

Tvrtka Jadran – impex d.o.o. od male je 
trgovačke kuće s četiri zaposlenika u Trinaj-
stićima, postala  regionalni lider u opskrbi 
tržišta građevinskim materijalom, s čak pet 
velikih opskrbnih centara i stotinjak zapo-
slenika. Nagradu Grada Kastva dobili su 
povodom 30 godina uspješnog rada. Kao 
jedna od prvih tvrtki u segmentu opskrbe 
tržišta građevnim materijalom i opremom, 
Jadran – impex d.o.o. rano je zauzela pozici-
ju lidera i do danas je nije izgubila. 

Medika d.d., najstarija veledrogerija lije-
kovima u Hrvatskoj, osnovana još daleke 
1922. godine, proslavila je 100. rođendan 
i 65. obljetnicu uspješnog rada u distribu-
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Među brojnim kulturnim, sport-
skim i zabavnim manifestaci-
jama kojima je obilježen ka-

stavski rođendan, svakako treba istaknuti 
jubilarne 60. po redu Kastavske sportske 
igre koje su okupile iznimno velik broj 
sudionika, posebno onih mladih, iako se 
dob sportaša kretala od četiri pa sve do 
84 godine. Održano je ukupno 18 sport-
skih manifestacija uz sudjelovanje desetak 
gradskih sportskih klubova i društava, a 
održane su i Sportske igre umirovljenika. 

Naravno da je veselo bilo na Festivalu 
smijeha, na kojem su uz Tarika Filipovića 
i Ivana Šarića nastupili i glumci Splitske 
scene. Crekvina je ta tri dana doslovno pu-
cala po šavovima, a sve tri predstave bile 
su rasprodane.

Tradicionalna manifestacija Dječji dan 
grada Kastva okupila je mališane na razli-
čitim priredbama, predstavama i radioni-
cama. Najmlađi su se igrali, plesali, pjevali 
i zabavljali se, krenuli šumskim puteljcima 
u potragu za Malikom… Održana je i omi-
ljena Mića slikarska delavnica, čiji su veliki 
pobjednici ove godine Donat Mirković, 
Gabrijel Perčić i Nikola Muhvić. 

Raspjevan i rasplesan 
kastavski rođendan

PROGRAMI POVODOM DANA GRADA TRAJALI SU GOTOVO MJESEC DANA

Osmijeh od uha do uha

gradske
vijesti

20. Festival puhačkih orkestara

Nacrtaj voljeni grad Mića slikarska delavnica
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Svečanosti povodom Dana Grada obo-
gaćene su i završnim priredbama Dječjeg 
vrtića, Osnovne škole i polaznika Glazbe-
ne škole, kao i nastupima mladih glazbeni-
ka, pobjednika međunarodnog natjecanja 
za mlade gitariste „Kastav Strings 2023.“ i 
plesnom priredbom polaznika Gym Dance 
kluba. U gradskoj je Vijećnici predstavlje-
na nova knjiga Jadranke Cetina „Živjenje 
obastaje“, a u Zavičajnoj zbirci Kastavštine 
održan je dan digitalizacije, posvećen di-
gitalnom predstavljanju kastavske bašti-
ne. Kiša je poremetila mnoge planove ali 
su sve manifestacije ipak održane no ono 
što žalimo je izvrsno zamišljena GIIPUJA 
koja upravo zbog vremena nije održana 
kako je i zamišljena, uz šetnju šumom i tri 
koncerta na različitim lokacijama Loze. 
Ideja je odlična i čekamo novi termin.

Proslavi Dana grada Kastva priključile 
su se i kastavske udruge pa je uz Zeleni 
Kastav održano i korisno predavanje o 
vrtlarenju bez prekopavanja. Speleološka 
udruga Estavela je povodom 25. godišnji-
ce organizirala izložbu kao i Udruga umi-
rovljenika i starijih osoba Kastav, točnije 
njihova keramičarska sekcija. Glazbeno 
društvo Spinčići bilo je domaćin 20. Me-
đunarodnog festivala puhačkih orkesta-
ra, a udruga Trija  organizirala je šetnju 
djece turističkih vodiča, jedinu takvu u 
Hrvatskoj, pod nazivom „Čekamo vas 
365m nad morem“. Škola stranih jezika 
Euroway održala je i prezentaciju projek-
ta polaznika o Aleji velikana „Alley of the 
gigants“.

Mali milijun djece sudjelovao je na 3. 
Explosion dance festivalu koji uspješno 
organizira ekipa našeg Gym Dancea na 
čelu s Anamarijom Herman, kao i Mini 
trampolin kup Kastav koji je održan peti 
put.

Valja spomenuti i pohvaliti uključivanje 
Pusnog odbora Jurčići u proslavu Dana 
Grada. Oni su na svom jogu održali prvi 
„Borići open“, natjecanje u kartanju, boća-
nju i kuhanju kotlića ili bolje rečeno natje-
canje u pravom, domaćem druženju i već 
nakon prvog izdanja možemo biti sigurni 
da će ovo postati tradicija sudeći prema 
broju posjetitelja i dojmovima. Bravo Jur-
čići!

Zahvaljujemo i Liburnia classic clubu 
Opatija što su nas posjetili u sklopu 13. In-
ternacionalnog oldtimer auto rallyja. I za 
kraj vraćamo se na početak programa i od-
ličan koncert na trgu Belveder. Robi&Prco 
hvala na još jednoj sjajnoj večeri i vidimo 
se za Belu nedeju!

Djeca turistički vodiči u organizaciji udruge Trija

Ivan Šarić za kraj

Pusni odbor Jurčići organizirao je odlično 
druženje na jogu

Mini trampolin kup Kastav

Izložba keramike članica Udruge umirovljenika Kastav

Promocija knjige Jadranke Cetina „Živjenje obastaje“

Sportske igre umirovljenika

Delegacija prijateljske Općine Travnik u sastavu 
Aida Daul, Mirjana Lovrinović i Taik Ganić boravila 
je u Kastvu tri dana. Osim što su nazočili svečanoj 
sjednici, vrijeme su iskoristili u razgledavanju gra-
da i okolice, a održan je i službeni prijem u uredu 
gradonačelnika Mateja Mostarca. Tom prilikom 
dogovorena je daljnja suradnja Travnika i Kastva.

Posjet delegacije iz Travnika
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Zanimljivom panel raspravom ‘’Pla-
niranje i upravljanje razvojem ze-
lene infrastrukture u urbanim po-

dručjima’’ uspješno je završen drugi Kastav 
Smart City, na temu zelene urbane obnove. 
Pred gotovo stotinjak posjetitelja, program 
na trgu Lokvina okupio je stručnjake iz po-
dručja arhitekture, urbanizma, obrazovanja, 
krajobraznog uređenja, zatim predstavnike 
javnog i privatnog sektora, te građanke i gra-
đane.

Konferenciju je otvorio gradonačelnik 
Grada Kastva, Matej Mostarac, koji je publi-
ci predstavio nove kastavske projekte u sferi 

tom je krajobrazni arhitekt Mateo Bradarić pre-
mijerno prikazao projekt uređenja perivoja Mali-
nica i Žudika, za čiju je prvu fazu Kastvu nedavno 
odobreno sufinanciranje od strane Ministarstva 
kulture Republike Hrvatske.

Nagrađivani arhitekt Bruno Juričić predstavio 
je zatim načela kružnog gospodarstva u projekti-
ranju, a prikazao je i niz primjera uspješno prove-
denih projekata koji su implementirali ovo važno 
načelo u suvremenoj izgradnji. Na kraju prvog 
dijela programa, Ivan Bota, ravnatelj Uprave za 
regionalni razvoj Ministarstva regionalnog razvo-
ja i fondova Europske unije, predstavio je prilike 
za financiranje zelene infrastrukture.

U nastavku programa, prezentaciju sjajnog pro-
jekta zelene urbane obnove Halle Pajol u samom 
centru Pariza, održala je francuska arhitektica 

Kastav spreman za nove  
zelene projekte

USPJEŠNO ODRŽANA DRUGA KONFERENCIJA 
KASTAV SMART CITY

Kastav Smart City ide dalje - publika na Lokvini

Održana je zanimljiva panel rasprava

Francuska arhitektica 
Raphaëlle-Laure 
Perraudin prezentirala 
je sjajni projekt zelene 
urbane obnove Halle 
Pajol u samom centru 
Pariza

gradske
vijesti

zelene infrastrukture, ali i strateške projekte 
koji u sebi sadržavaju načela Novog europ-
skog Bauhausa. Upravo je ta načela pojasnio 
poznati urbanist Bojan Bilić, koji je prikazao 
niz primjera dobre prakse iz Europe koji su 
inspirirali ovu novu europsku direktivu. Po-
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Kastav Smart City ide dalje - publika na Lokvini

Održana je zanimljiva panel rasprava

Raphaëlle-Laure Perraudin. Vedran 
Kružić, ravnatelj Regionalne ra-
zvojne agencije Primorsko-goran-
ske županije - Prigoda, prezentirao 
je projekte agencije, među kojima i 
inovativni alat za prikupljanje i ana-
lizu podataka Mimosa.

Posljednji segment programa, 
spomenuta panel rasprava, na po-
zornicu je dovela Mateja Mostar-
ca, Bojana Bilića, Brunu Juričića, 
zatim inženjerku iz Pule i struč-
njakinju za zelenu urbanu obno-
vu Tatjanu Uzelac, te Idu Križaj 
Leko, voditeljicu Urbanih studija 
na Sveučilištu u Rijeci i projekta 
ozelenjavanja riječkog kampusa. 

Poznati radijski voditelj Dražen 
Zima vješto je moderirao raspra-
vu, a panelisti su otvorili teme 
poput političkih ciljeva i ideološ-
kih načela, participacije građana, 
edukacije stručnjaka, prepreka u 
provedbi zelene urbane obnove, 
održivog korištenja resursa, ino-
vacija i mnogih drugih.

Organizatori Kastav Smart City 
konferencije, Grad Kastav i Regi-
onalna razvojna agencija Primor-
sko-goranske županije – Prigoda, 
već su najavili da će i iduće godine 
biti domaćini ovog sve popularni-
jeg događanja. 

Renato Stanković

Gradonačelnik Kastva Matej Mostarac objavio 
je krajem ožujka Javni poziv za podnošenje prija-
va za dodjelu bespovratnih potpora iz Programa 
de minimis potpora za razvoj malog gospodar-
stva na području grada Kastva u 2023. godini. 
Grad će, temeljem planiranih sredstava u Prora-
čunu Grada Kastva za 2023. godinu, dodjeljivati 
potpore kojima će se poduzetnicima omogućiti 
lakši pristup izvorima financiranja radi unaprje-
đenja poslovnih aktivnosti, jačati konkurentnost, 
zadržati ili povećati zaposlenost te poticati inve-
sticije na području Grada.

Potpore se dodjeljuju kroz sljedeće mjere:
1. Subvencioniranje inicijalnih troškova po-

kretanja gospodarske aktivnosti poduzetni-
ka početnika

2. Sufinanciranje nabave i ugradnje opreme i 
strojeva

3. Subvencioniranje uvođenja IT sustava i apli-
kacija u poslovanje

4. Subvencioniranje troškova izrade projek-
tnih prijedloga za sufinanciranje iz fondova 
Europske unije i nacionalnih programa

5. Subvencioniranje troškova izrade glavnog 
projekta sunčane elektrane

6. Subvencioniranje kamata na poduzetničke 
kredite

Krediti će se odobravati prihvatljivim korisni-
cima uz uvjete propisane ovim Javnim pozivom i 
sljedećim kreditnim programima Hrvatske banke 
za obnovu i razvitak: poduzetništvo mladih, žena 
i početnika, zatim investicije privatnog sektora i 
za obrtna sredstva.

Za mjere od 1. do 5. u Proračunu Grada Kastva 
osigurano je 20.000,00 EUR, a za mjeru 6. utvr-
đen je kreditni potencijal u iznosu od 800.000,00 
EUR.

Grad će subvencionirati kamatu na odobrene 
poduzetničke kredite u visini 2,00 postotna po-
ena.

Rok za podnošenje prijave je do iskorištenja 
sredstava, a najkasnije do 30.11.2023. godine. 
Zahtjevi se obrađuju prema redoslijedu podne-
sene potpune prijave prema uvjetima iz ovoga 
Javnog poziva, a svi podnositelji bit će pismeno 
obaviješteni o rezultatima obrade prijave.

Dodatna obrazloženja i informacije mogu se 
dobiti putem telefona na broj: 051/688-204 te 
putem e-pošte na: martina.vostic@kastav.hr

Javni poziv poduzetnicima 
za dodjelu potpora iz  
Programa de minimis  
u 2023. godini
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Klaun Marko i prepuna Fortica veselja

Prva izložba u sklopu KKL-a

Start šetnje po kastavskoj šumi

Slikarska radionica u organizaciji 
Savjeta mladih

Predavanje o važnosti zdrave prehrane

Mješoviti pjevački zbor Rijeka - Sempre 
allegro oduševio je publiku 

Uz proslavu Dana Grada početak ljeta u Ka-
stvu tradicionalno je obilježen i priredbama 
povodom blagdana kastavske zaštitnice, sv. 

Jelene Križarice. Blagdan nebeske zaštitnice obilježen 
je  22. svibnja svečanom misom koju je predvodio ri-
ječki nadbiskup Mate Uzinić u zajedništvu sa župni-
kom Nikolom Gajićem i drugim svećenicima, a po-
sljednji vikend svibnja protekao je u znaku svečanosti 
Svete Potvrde za mlade kastavske krizmanike. 

Povodom Jelenine u sv. Trojici otvorena je izložbe-
na sezona Kastafskog kulturnog leta uz Emila Bobano-
vića Ćolića. Tih dana održana su brojna druga doga-
đanja, od degustacijske radionice „Okreni na zeleno“ 
udruge Gaia Nova do „Vinolete - wine&paint radioni-
ca“ u organizaciji kastavskog Savjeta mladih. 

Organizirana je i vođena šetnja kastavskom šumom 
uz vodiča Radovana Brnelića, a publiku na Lokvini 
oduševio je koncert Mješovitog pjevačkog zbora Rije-
ka – Sempre allegro. Najmlađi su se mogli zabaviti uz 
predstavu „Famozni cirkus Marka Klauna“ na Fortici.

Organizatori ovih događanja bili su Grad Kastav i 
Turistička zajednica grada Kastva.

RAZNOLIK PROGRAM POVODOM  
BLAGDANA KASTAVSKE ZAŠTITNICE

Jelenina 
puna 
događanja

gradske
vijesti
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Svake godine kuhaju sve bolji fažol

Gumeni grad je uvijek pun pogodak

Bravo za brzu i vrijednu ekipu Rustice

Gdje je Trio Vox, tu je i zabava

Šator je cijelo vrijeme bio pun

JOŠ JEDNA ODLIČNA PROSLAVA PRAZNIKA RADA NA TRGU BELVEDER

V iše od tisuću i 300 
porcija prvomajskog 
fažola planulo je u 

par sati i ove godine. Kako raste 
broj porcija, tako raste i broj 
posjetitelja jer Kastav jedno-
stavno ima „ono nešto“ što sva-
ku manifestaciju čini odličnom 
i ljudima dragom. Tako je bilo 
i ovog prvog dana u svibnju 
koji u „gradu na brege“ počinje 
budnicama u 6 ujutro.

Glazbeno društvo Spinčići 
kreće na svoju turneju koja po-
činje u Spinčićima, Trinajsti-
ćima, Rubešima, centru grada, 
Jardasima, a onda idu do Grob-

nika i Matulja pa negdje oko podna na kastav-
ski trg Belveder, taman u vrijeme kada je pun 
ljudi željnih dobre glazbe i zabave. Moramo 
spomenuti i da nas je ovaj put pratila ekipa Hr-
vatske televizije zbog javljanja u emisiju Dobro 
jutro Hrvatska i nisu se mogli načuditi koliko 
se svijeta skupilo pul Jardas na 7 jutro da bi čuli 
Spinčićevu muziku i njihove budnice.

Tradicionalna prvomajska proslava počinje 
u 6 ujutro i za ekipu Pizzerije Rustica koja 
tada kreće s kuhanjem fažola u nekoliko ogro-
mnih padela pod budnim okom „chefa“ Olive-
ra Stojanovskog, a u tom odgovornom poslu 
pomaže im i Stanko Vučetić, sigurno najbolji 
kuhar među gradskim vijećnicima.

Na trgu Belveder posjetitelje je čekao Trio 
Vox s pripremljenim hitovima po receptu „za 

Nema do prvomajskog 
fažola va Kastve!

svakog ponešto“, a za najmlađe je podignut gu-
meni grad koji je uspješno izdržao na stotine 
malih nožica.

Zabava je bila sjajna, a kiša, koja nam ove go-
dine neprestano prijeti i kida živce, ipak je sa-
čekala da se podijeli i ona zadnja porcija fažola. 

Posjetitelje Kastva i kastavske prvomajske pro-
slave kratko je pozdravio gradonačelnik Matej 
Mostarac zaželjevši im dobar tek i lijep dan.

- Živimo u vremenima kada je gotovo nemo-
guće naći radnika u mnogim djelatnostima i 
čini mi se da je sada pravo vrijeme za razgovo-
re o radničkim pravima koje u Hrvatskoj treba 
podići na višu razinu. Rad se mora rasteretiti, 
a vrijeme je da počnemo razmišljati o dosto-
janstvu radnika. U radu treba uživati i od rada 
treba moći lijepo živjeti, poručio je Mostarac.

13LIPANJ 2023.



U tijeku su radovi rekonstrukci-
je zgrade bivšeg industrijskog 
postrojenja na samom ulazu 

u Kastav u zgradu društvene namjene, 
točnije novi dom Gradske uprave s 
multifunkcionalnom dvoranom i po-
slovnim prostorima. Radove je obišao 
i gradonačelnik Matej Mostarac sa su-
radnicima i predstavnicima sudionika 
u gradnji. Ovaj projekt je vrlo zahtjevan 
zbog kratkih rokova, a sufinanciran je iz 
Operativnog programa konkurentnost 
i kohezija, putem Poziva za dostavu 
projektnih prijedloga „Revitalizacija 
brownfield lokacija Urbane aglomera-
cije Rijeka“. Za isti je potpisan Ugovor 
o dodjeli bespovratnih sredstava s Mi-
nistarstvom regionalnog razvoja i fon-

Ovaj projekt je vrlo zahtjevan zbog kratkih 
rokova, a sufinanciran je iz Operativnog programa 
konkurentnost i kohezija

gradske
vijesti

Projekt je izradio arhitektonski studio MR2

Obilazak gradilišta

Multifunkcionalna dvorana Gradilište je obišla i državna tajnica Spomenka Đurić

REKONSTRUKCIJA  
U TIJEKU

Novo ruho ulaza u Kastav
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dova Europske unije i Središnjom 
agencijom za financiranje i ugo-
varanje programa i projekata Eu-
ropske unije. Svrha i opravdanost 
projekta očituje se u prenamjeni 
neiskorištene zgrade „ex Preda“ 
koja se obnavlja za dugoročnu 
namjenu s ciljem preseljenja 
uprave Grada Kastva, odnosno 
povećanja kapaciteta i funkcio-
nalnosti u odnosu na postojeću 
upravnu zgradu. Obnova napu-
štenog kompleksa usmjerena je 
na cjelokupno stanovništvo Ka-
stva zbog pristupačnosti objektu, 
sigurnosti same infrastrukture te 
osnaženih mjera energetske učin-
kovitosti. Projekt je usmjeren na 
osobe s invaliditetom te osobe 
smanjenih mogućnosti kretanja, 
zatim na poduzetnike zbog pru-
žanja mogućnosti korištenja po-
slovnih prostora unutar objekta, 
na organizacije civilnog društva 
otvaranjem multifunkcionalne 
dvorane te djelatnike gradske 
uprave sa sigurnijim uvjetima za 
rad. Dakle, projekt ima pozitivan 
utjecaj na gospodarstvo putem 
osnaživanja poduzetničke ak-
tivnosti i aktivnosti organizacija 
civilnog društva te zadovoljava 
potrebe za dostupnim, sigurnim 
i većim prostornim kapacitetima 
za funkcioniranje rada gradske 
uprave.

Revitalizacijom ovog prostora 
riješit će se nesigurnost, neade-
kvatnost, nedovoljni prostorni 
kapacitet i loša pristupačnost po-
stojeće upravne zgrade Grada Ka-
stva, kao i dotrajalost bivšeg indu-
strijskog postrojenja. Trenutačna 
zgrada uprave, prema turističkoj 
strategiji Grada Kastva, postat 
će jedinstvena kulturna cjelina u 
sklopu starogradske jezgre.

- Sretan sam što je započela re-
alizacija još jednog važnog grad-
skog projekta i što će ovo zdanje 
postati ljepotica na ulazu u grad, 
kazao je gradonačelnik Mostarac.

Izvođač radova je X.O.A. grad-
nja d.o.o., glavni nadzor vrši  Her-
man projekt d.o.o., a projekt je 
izradila ekipa arhitektonskog stu-
dija MR2 d.o.o. Vrijednost radova 
je 1,9 milijuna eura.

Sanja Udović i Matej Mostarac

POTPISIVANJE SPORAZUMA O IZGRADNJI ZAJEDNIČKOG 
GROBLJA KASTVA I VIŠKOVA

Zajedno u rješavanje javnih usluga

Gradonačelnik Grada Kastva Ma-
tej Mostarac i načelnica Općine 
Viškovo Sanja Udović potpisali 

su u Kastvu Sporazum o reguliranju me-
đusobnih odnosa kod zajedničke izgradnje 
komunalne infrastrukture – Novog groblja 
Kastav i Groblja Ćikovo te određivanja na-
čina upravljanja i održavanja što je ujedno 
temelj za osnivanje zajedničkog komunal-
nog društva.

Sporazumu o reguliranju međusobnih 
odnosa kod zajedničke izgradnje komunal-
ne infrastrukture – Novog groblja Kastav i 
Groblja Ćikovo prethodila je analiza pred-
loženog modela i odluke Općinskog i Grad-
skog vijeća.

- Dvije jedinice lokalne samouprave ulaze 
zajedno u rješavanje javnih usluga na svojim 
područjima. Potpisivanjem ovog sporazuma 
pokazujemo da imamo volje na isti način rje-
šavati i neke druge teme s ciljem većeg zado-
voljstva naših stanovnika i povoljnijih usluga 
za korisnike. I Viškovo i Kastav imaju sve veći 
broj stanovnika stoga je suradnja na ovakvim 
projektima nužna, kazao je gradonačelnik 
Matej Mostarac.

- Općina Viškovo je razmatrala dvije lo-
kacije no izgradnja novog groblja na granici 
s gradom Kastvom pokazala se najboljim 
rješenjem. Lokacija je dostupna našim mje-
štanima i dugoročno rješavamo kapacitete 
za narednih sto godina. Ovim sporazumom 
definirane su faze i obveze svake pojedine 
lokalne samouprave kako bi što prije omo-
gućili ukope mještanima Viškova, istaknula 
je načelnica Sanja Udović.

Izrađena analiza upravljanja grobljima na 
području Općine Viškovo i Grada Kastva 
ukazuje da je zajedničko upravljanje dugo-
ročno najisplativije i najefikasnije.

Opći cilj projekta je poboljšanje komunal-
nog standarda kako bi se zadovoljilo rastuću 
potrebu lokalnog stanovništva, amortizirali 
efekti naglog rasta stanovništva na urbani-
zam, racionalnije koristilo proračunska sred-
stva te potaknulo malo i srednje poduzetniš-
tvo, privukla ulaganja, unaprijedio potencijal 
te bolje upravljalo i zaštitilo prirodne resurse 
i tako doprinijelo uravnoteženom regional-
nom razvoju i održivo upravljalo prostorom.

Ukupni investicijski troškovi procijenjeni su na 14 milijuna eura 
i odnose se na cjelokupno razdoblje životnog vijeka zajedničkog 
groblja - 105 godina

Nositelji projekta Općina Viškovo i Grad Ka-
stav na temelju analize i s aspekta ekonomske 
isplativosti donose odluku o osnivanju zajednič-
kog komunalnog društva i zajedničkog uprav-
ljanja grobljima te osiguravaju financiranje svih 
troškova osnivanja komunalnog društva. 

Temeljni doprinosi projekta su povećanje ko-
munalnog standarda, potencijalne financijske 
uštede u proračunima Općine Viškovo i Grada 
Kastva, efikasnija upotreba resursa i poboljšan 
nadzor nad utroškom sredstava.

Na području Općine Viškovo vidljivo je da će 
uskoro doći do nedostatka slobodnih grobnih 
mjesta. Prostor planirane gradnje Groblja Viš-
kovo – Ćikovo smješteno je na zapadnom dijelu 
Općine Viškovo, na samoj granici s područjem 
Grada Kastva. U neposrednoj blizini prolazi 
županijska cesta Ž5021 kao i cesta namijenjena 
pristupu groblju Kastav. 

Problem nemogućnosti daljnjeg širenja i 
ograničenog kapaciteta Gradskog groblja u 
centru Kastva, Grad Kastav uspješno je riješio 
kroz investiciju u Novo groblje Kastav. U prvoj i 
drugoj fazi izgrađena je mrtvačnica, dva ukopna 
polja i pristupna cesta s parkiralištem, a nakon 
potpisivanja sporazuma kreće se u treću fazu, 
zajedničke izgradnje trećeg ukopnog polja.

Ukupni investicijski troškovi procijenjeni su 
na 14 milijuna eura i odnose se na cjelokupno 
razdoblje životnog vijeka zajedničkog groblja 
(105 godina).

Planirana investicija odnosi se na ulaganje na 
području Novog groblja Kastav, odnosno pla-
niranog groblja Ćikovo i odnosi se na izgrad-
nju infrastrukture groblja, nabavku opreme te 
troškove osnivanja komunalnog društva koje bi 
upravljalo grobljima.
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Po svim prognozama 
slijedi nam još jedno 
toplo i sušno ljeto u 

kojem svi moramo poduzeti 
dodatne mjere zaštite od po-
žara, pogotovo pridržavanje 
mjera zabrane loženja vatre na 
otvorenom prostoru.

S obzirom na klimatske pro-
mjene koje nas neizbježno za-
hvaćaju, protupožarne sezone 
iz godine u godinu postaju sve 
zahtjevnije, pa je nužna kvalitet-
na preventivna djelatnost kako 
bi se mogući požari zaustavili 
u samom začetku. Grad Kastav 
svake godine donosi i primje-
njuje Plan operativne provedbe 
posebnih mjera zaštite od po-
žara za svoje područje kojim se 
utvrđene osnovne pretpostav-
ke, planiranje i provedba pre-
ventivne i operativne aktivnosti, 
ustrojavanje i organizacija, upo-
raba vatrogasnih snaga i opre-
me, financiranje, zapovijedanje 
i nadzor u provedbi posebnih 
mjera na otklanjanju opasnosti 
od nastanka i širenja požara. 

Javna vatrogasna postroj-
ba Grada Rijeke i Vatrogasna 
postrojba dobrovoljnog vatro-
gasnog društva Kastav su po-
strojbe koje operativno pokri-
vaju područje cijelog Kastva, a 
vatrogasci DVD-a Kastav imaju 
značajnu ulogu i u preventivnoj 
aktivnosti. U okviru DVD-a 
Kastav ustrojava se Motritelj-
sko-dojavna služba i Izviđač-
ko-preventivna ophodnja koje 
su aktivne u dane velike ili vrlo 
velike opasnosti od požara, a 
vatrogasci vrše i kontrolu stanja 
šumskih puteva. U preventivnu 
djelatnost uključene su službe 

VAŽNA PREVENCIJA U SEZONI POJAČANE OPASNOSTI OD POŽARA

Panoramska kamera na Žudiki  
olakšava rad vatrogasaca

Grada Kastva koje su zadužene 
za praćenje stanja i sanacije „div-
ljih deponija“ kao potencijalnih 
mjesta nastanka požara, održa-
vanje šumskih puteva, osigura-
vanje mehanizacije za eventual-
nu žurnu izradu prosjeka i drugo.

Iz analize prošle protupožar-
ne sezone koju je odradio Sto-
žer civilne zaštite Grada Kastva 
vidljivo je da je prošlog ljeta bilo 
rekordnih 79 dana s pojačanom 
opasnošću za požare. Tijekom 
cijele prošle godine zabilježeno 
je 12 požara otvorenog prostora 
na području Kastva od kojih se 
samo tri požara odnose na ljetni DVD Kastav dobio je i kadrovska pojačanja

Požari se gase u začetku

Željko Vozila - predsjednik DVD-a Kastav

gradske
vijesti

S obzirom 
na klimatske 

promjene koje 
nas zahvaćaju 
protupožarne 

sezone iz godine u 
godinu postaju sve 

zahtjevnije
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Željko Vozila - predsjednik DVD-a Kastav

Novi stupovi

Novi pješački prijelaz

I u Krajevcu šterna s novom pumpom

Zabrana loženja 
vatre na otvorenom 
prostoru od 1. lipnja 
do 31. listopada

Na području Primorsko-goranske žu-
panije od 1. lipnja do 31. listopada 2023. 
zabranjeno je svako loženje vatre na otvo-
renom prostoru. 

Loženjem vatre na otvorenom prostoru 
smatra se loženje vatre izvan zatvorenih, 
odnosno pokrivenih prostora s osigura-
nim ložištem kao što je:

- spaljivanje smeća, korova, papira, 
suhe trave i žbunja, različitog šumskog ra-
slinja, ostataka ratarskih kulture i slično; 

- bacanje šibica, opušaka i drugih gore-
ćih i užarenih tvari na otvorene površine;

- paljenje raznih improviziranih ložišta 
i roštilja koji se koriste na mjestima koja 
nisu određena za tu svrhu od nadležnih 
pravnih osoba.

Otvorenim prostorom smatraju se 
okućnice, poljoprivredno zemljište, 
šume, šumska zemljišta, zemljište u ne-
posrednoj blizini šume, zemljište na ko-
jem su građevine javne i poslovne namje-
ne, gradski parkovi i drugi javni prostori. 
Pod otvorenom vatrom ne smatraju se 
roštilji postavljeni u okućnicama u nase-
ljenim mjestima uz obvezu da je najma-
nje 1,5 metar okolnog zemljišta očišćen 
kako bi se onemogućilo širenje požara, i 
uz roštilj postavljen aparat za gašenje po-
žara ili posuda s vodom. Iznimno, u slu-
čaju nužne potrebe, a na temelju pisme-
nog zahtjeva, nadležna javna vatrogasna 
postrojba može odobriti loženje vatre na 
otvorenom prostoru uz uvjet organizira-
nja vatrogasnog dežurstva.

Ako je paljenjem vatre na otvorenom 
prostoru nastala šteta ili onečišćenje oko-
liša, policija i nadležne inspekcije pokreću 
prekršajne prijave, a ako se uzrokuje znat-
nija opasnost po ljude i imovinu, protiv po-
činitelja policija podnosi i kaznenu prijavu.

Za nepoštivanje zabrane loženja vatre 
na otvorenom prostoru propisane su pre-
kršajne kazne za fizičke osobe od 66,36  do 
132,72 eura, a za pravne osobe od 265,45 do 
1.327,23 eura. Prekršajne kazne za izaziva-
nje požara za fizičke i pravne osobe iznose 
od 1.990 do 19.900 eura s time da se po-
sebno kažnjava odgovorna osoba u prav-
noj osobi novčanom kaznom od 260  do 
1.990 eura. 

opremom. Izviđačko-preventivne 
ophodnje DVD-a Kastav bit će pri-
sutne na terenu tijekom ljeta i kon-
trolirati provedbu zabrane loženja 
vatre na otvorenom prostoru, pa 
apeliraju na građane da se pridrža-
vaju zabrana. Postrojba se pohvalila 
i novim članovima. Miro Zlatarić 
i Luka Bajić završili su osposoblja-
vanje za vatrogasce i od sada mogu 
djelovati kao dobrovoljni vatrogasci, 
dok su članovi Leon Eric Andretić i 
Krešo Buneta stekli zvanje profesi-
onalnih vatrogasaca. Uz obveze u 
segmentu zaštite od požara kastav-
ski vatrogasci rado se uključuju i u 
druge društvene i gradske aktivnosti 
poput akcija darivanja krvi, proslava 
i drugih manifestacija.

Tijekom proljeća izvedeni 
su radovi na proširenju jav-
ne rasvjete uz pješačku stazu 
u Rešetarima i u ulici Brozo-
vo. Slijede radovi na pješač-
koj stazi u Donjim Turkima 
i u Brestovicama, a nakon 
postavljanja javne rasvjete, 
uredit će se i pješačke staze 
u Rešetarima te asfaltiranje 
nastavka ulice Brozovo.

Novom horizontalnom i vertikalnom signalizacijom 
osigurana je veća sigurnost i novi pješački prijelaz ce-
ste kod vrtića i Glazbene škole u Tometićima. 

Prijelaz je izveden kao uzdignuta crvena ploha 
s pametnim treptačima koji svjetlosnim efektima 
upozoravaju vozače na nailazak pješaka. Ovime 
je usporen promet i povećana sigurnost pješaka, u 
ovom slučaju najviše djece, polaznika Glazbenog 
odjela pri Osnovnoj školi „Milan Brozović“ Kastav.

Uoči ljeta, Grad Kastav postavio je nove ruč-
ne pumpe na šternama diljem Kastva. Ovom in-
vesticijom obuhvaćene su šterne na lokacijama 
Spinčići, Tometići, Rubeši, Ćikovići, Krajevac i 
Jelovičani. Na ovaj način nastoji se sačuvati ovaj 
pravi biser naše baštine i tradicije znajući da su 
šterne predstavljale centar okupljanja, a svaka od 
njih priča svoju, posebnu priču.

period. Svi požari ugašeni su u sa-
mom začetku. Stožer je stanje susta-
va zaštite od požara tijekom protu-
požarne sezone i općenito ocijenio 
pozitivnim te je predloženo da se i 
ove godine odrade sve preventivne 
mjere sukladno dosadašnjoj prak-
si. Od prošle godine vatrogascima 
je na pomoći panoramska kamera 
postavljena na vodospremi Žudika 
koja olakšava praćenje stanja na te-
renu. 

Što se tiče ostalih požara u 
prošloj godini bilo je šest požara 
spremnika za otpad i osam poža-
ra objekata. Iako je broj požara na 
objektima bio nešto manji nego 
ranijih godina, sugestija vlasnicima 
je da ispituju i održavaju dimnjake, 
instalacije i uređaje koji su ako su 
neispravni najčešći uzroci požara 
objekata.

Prema informacijama predsjed-
nika DVD-a Kastav Željka Vozi-
le u postrojbi je izvršen pregled 
kompletne opreme i servisirana 
vatrogasna vozila s pripadajućom 

Sigurniji prijelaz

Nove ručne pumpe

Proširenja rasvjete
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U boćarskom domu „Slavko Stanić“ održana je još jedna 
uspješna akcija u organizaciji Aktiva darivatelja krvi Kastav. 
Pristupilo je 90 darivatelja, a prikupljeno je 76 doza krvi. 
Akciji se odazvalo čak pet novih darivatelja, a Sanjin Jelušić 
postao je jubilarac sa sto darivanja. Zanimljivo je da se akciji 
odazvao i jedan od trojice Sanjinovih sinova, Ivan, koji je krv 
darovao prvi put. 

Nakon akcije, upriličena je fešta na jogu Jurčići gdje su se 
darivatelji nastavili zabavljati, a fešta je trajala do dugo u noć. 
Darivatelji su se na jogu zabavljali uz roštilj i kotlić. Majstori 
na roštilju bili su Vigor Grbac i Goran Saftić, a chefovi na ko-
tliću Tomislav Širola, Ivo Vidotto i Renato Jardas. 

Predsjednik Aktiva darivatelja krvi Kastav, Arsen Jardas, 
posebno se zahvalio Pusnom odboru Jurčići koji se pobrinuo 
oko organizacije te sponzorima Domeni Matulji, Gradu Ka-
stvu i Crvenom križu Rijeka te članovima udruge Belica, me-
snici Damir i gostionici Fortica.

Dva izuzetna mlada Kastavca, Karlo Domijan i 
Karlo Stašić, našla su se u biranom društvu dobitnika 
Oskara znanja, najveće i najprestižnije nagrade u Hr-
vatskoj za postignute vrhunske rezultate na državnim 
i međunarodnim natjecanjima u znanju. Nagrade su 
dodijeljene u Kongresnoj dvorani Globus u Zagrebu. 

Karlo Stašić je državni prvak iz biologije, a Karlo 
Domijan osvajač brončane medalje na Prirodoslovnoj 
olimpijadi Europske unije. Obojica su učenici Prve 
sušačke hrvatske gimnazije u Rijeci i već proglašeni 

Kastavci mjeseca. 
Oskar znanja primilo je gotovo 400 učenika iz cijele 

zemlje, a ova se nagrada za izvrsnost dodjeljuje po 19. 
put. 

Na svečanoj dodjeli ministar znanosti i obrazovanja 
Radovan Fuchs poručio je nagrađenima kako svi u 
Hrvatskoj trebamo težiti stjecanju znanja, jer je ono 
trajno dobro za cijeli život.

– Znanje je nešto što vam nitko ne može oduzeti, to 
je jedino što nosite sa sobom, kazao je Fuchs.

Kastavski darivatelji prikupili 76 doza

Karlo Domijan i Karlo Stašić osvojili Oskare znanja

Grad Kastav i Hrvatska banka za ob-
novu i razvitak potpisali su sporazum o 
programskoj suradnji u poduzetničkom 
inkubatoru KASPI. Riječ je o petom spo-
razumu o suradnji u poduzetničkom in-
kubatoru, a svrha sporazuma je suradnja 
u osmišljavanju i provođenju programa 
u poduzetničkom inkubatoru KASPI,   s 
ciljem pružanja edukacijskih i savjetodav-
nih usluga korisnicima KASPI-ja i drugim 
zainteresiranim osobama s područja Ka-
stva i Urbane aglomeracije Rijeka. Ugovor 
su potpisali gradonačelnik Matej Mosta-

NASTAVAK SURADNJE

HBOR i Grad Kastav potpisali  
sporazum o programskoj suradnji

rac i Vesna Bartolović Stančić iz HBOR-a.
Grad Kastav i Hrvatska banka za obno-

vu i razvitak surađuju već duži niz godi-
na, kako na razvojnim projektima Grada, 
poput Energetske obnove sustava javne 
rasvjete, tako i na programima potpora za 
poduzetnike. Naime, HBOR i Grad Kastav 
surađuju na programima za razvoj poduzet-
ništva na području Grada Kastva posljed-
nje četiri godine nudeći poduzetnicima 
najpovoljnije uvjete kreditiranja.

Kako je osnovna zadaća HBOR-a potica-
nje razvitka hrvatskog gospodarstva, surad-

JOŠ JEDNA USPJEŠNA AKCIJA DARIVANJA KRVI

DRŽAVNE NAGRADE ZA IZVRSNOST

gradske
vijesti

nja na program poduzetničkog inkubatora 
je prirodna, naime HBOR će korisnicima 
inkubatora omogućiti podrška u pronala-
sku najboljeg načina financiranja njihovih 
poslovnih ideja. Potpis ovog sporazuma 
ne predstavlja početak, već nastavak dobre 
dugogodišnje suradnje. 

Matej Mostarac i Vesna Bartolović Stančić

U Kastvu uvijek bude odličan odaziv

I kastavski vatrogasci daruju 
krv - Miro Zlatarić

Dva naša Karla  
- Domijan i Stašić

Ivan i Sanjin Jelušić
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Kastav su posjetili gradonačelnik fin-
skog grada Salla, Erkki Parkkinen, i vo-
diteljica turizma, Paula Aspholm. Taj 
najhladniji grad u Finskoj, prekriven sni-
jegom sedam mjeseci i s temperaturama 
do minus 50, natjecao se za organizaciju 
ljetnih Olimpijskih igara kako bi time 
upozorili na klimatske promjene koje su 
skratili njihovu zimu i time ugrozili tu-
rizam ali i sobove. Arktičko selo usred 
ničeg, kako se opisuju, privuklo je ovom 
zabavnom i humorističnom kampanjom 
veliku pozornost svijeta, a to je bila jed-
na od tema razgovora i u Kastvu.

Možda medijski nisu previše 
eksponirani, ali Kastav je iteka-
ko poznat po svojim šahisticama 
i šahistima. Sve je počelo 1988. 
godine, kada je klub osnovan, 
najveći uzlet ostvarili su kada je 
ulogu predsjednika preuzeo Da-
libor Reš, koji je pak čelnu ulogu 
među kastavskim šahisticama i 
šahistima odnedavno prepustio 
Eugenu Podobniku. 

- Cilj je nastaviti tamo gdje 
je Dalibor Reš stao, odnosno 
nastaviti njegovim stopama, da 
ćemo nastaviti tamo gdje je on 
stao jer je on i najzaslužniji što 
se klub danas nalazi tu gdje se 
nalazi. Dalibor Reš nije više ne-
aktivan u klubu, samo je mlađi-
ma prepustio vođenje kluba i bit 
će tu kao podrška. Ono što nam 
je primarno jest da nam ženska 
ekipa ostane u Prvoj ligi, da nam 
kadetska ekipa iduće godine što 
bolje odigra Prvu ligu i da nam 
juniori što bolje odigraju Drugu 
kadetsku ligu. Naravno, imamo i 
seniore, ovu sezonu započeli su s 
tri pobjede iz tri meča, vjeruje-
mo da možemo ući u viši rang. 
Trenutačno se natječemo u Tre-
ćoj ligi – Zapad, započet će Eu-
gen Podobnik, novi predsjednik 
Šahovskog kluba Kastav.

- Vjerujem da će nam dje-
vojke ostati u Prvoj ligi u kojoj 
igraju već tri godine, Prva liga 

Posjet delegacije finskog grada Salla

Cilj je nastaviti tamo gdje je Dalibor Reš stao
EUGEN PODOBNIK, NOVI PREDSJEDNIK ŠAHOVSKOG KLUBA KASTAV

Dalibor Reš i Eugen Podobnik

Mladost i iskustvo kastavskog šaha

Uspomena sa Žudike

za šahistice igra se turnirski na Ma-
lom Lošinju, sve naše cure su iz Pri-
morsko-goranske županije, stabilni 
smo prvoligaš i vjerujem da ćemo 
i ove godine to opravdati, dodao je 
Podobnik.

Eugen Podobnik u klubu je po-
sljednjih petnaestak godina, aktivni 
je šahist, igrao je za kadetsku, juni-
orsku, sada je u seniorskoj mom-
čadi, ljubav prema šahu na njega je 
prenio upravo dosadašnji predsjed-
nik, sada će to biti jedna od njego-
vih budućih zadaća. No, za šah u 
Kastvu nema straha.

- Ove godine Grad Kastav nam je 
obnovio prostorije kluba u Rubeši-
ma, imamo adekvatne uvjete za upis 
djece i to se odmah vidjelo. Upisa-
lo nam se dvadesetak novih mladih 
članova, imamo od prošle godine 
petnaestak djece, mislim da je to 
jako dobro. Tridesetak djece igraju 
i treniraju šah svakodnevno u novim 
prostorima, dodaje novi predsjed-
nik.

Dakle, unatoč svim sportovima ko-
jima se kastavska djeca mogu baviti, 
interes za šahom i dalje je prisutan.

- Interesa ima, nešto nam je i ko-
rona pomogla jer je to jedan od ri-
jetkih sportova koji se je mogao u 
to vrijeme igrati preko interneta, za 
razliku od svih onih sportova koji 
traže kontakt. I to je pomalo pota-
klo zanimanje za šah, otkriva Eugen 
Podobnik. (KS)
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Grad Kastav i Odbor za zdrav-
stvo, socijalnu skrb, rav-
nopravnost spolova i osobe 

treće životne dobi organizirali su bo-
gat program Mjeseca zdravlja. Tijekom 
travnja održano je 20-ak predavanja, 
preventivnih pregleda, radionica, vjež-
bi na otvorenom…. a uključeni su bili 
i učenici Osnovne škole „Milan Brozo-
vić“ Kastav koji su održali literarni i li-
kovni natječaj na temu zdravlja.

Mjesec zdravlja počeo je 7. travnja na 
Svjetski dan zdravlja kada je predavanje 
održao prof. dr. sc. Goran Hauser, de-
kan Medicinskog fakulteta u Rijeci. Sva-
kog petka i subote u Gradskoj vijećnici 
održavala su se predavanja s temama 
mentalnog zdravlja, utjecaja modernih 
tehnologija na zdravlje djece, stresa i 
koronarnih bolesti, anti-aging tretmana, 
ženskog zdravlja… a u svim mjesnim 
odborima na području Kastva građani 
su mogli kontrolirati tlak i šećer u krvi u 
organizaciji Crvenog križa Kastav.

Tijekom mjeseca zdravlja predavanja 
su održali Goran Hauser, Tomislav Le-
sica, Tamara Eskić, Nina Vračević Eški-
nja, Juraj Kunišek, Cvita Sesar, Danijela 
Majetić, Ines Matić, Nikolina Raspor, 
Svjetlana Gašparović, Babić, Klaudia 
Benić Salamon, Ivana Borovčak Prša, 
Aleksandra Lakoš, Martina Peršić Tu-
rato i Stribor Marković. Dermatolog dr. 
Gordan Lakoš, u suradnji s Nastavnim 
zavodom za javno zdravstvo PGŽ-a, 
preventivno je pregledavao madeže, a 
akciji se odazvalo 50-ak građana Kastva.

Važno je naglasiti da su svi predavači 
održali besplatno svoja predavanja da-
rujući ih građanima Kastva stoga im se 
i ovim putem zahvaljujemo.

Na samom kraju Mjeseca zdravlja u 
Gradskoj vijećnici dodijeljene su na-
grade učenicima Osnovne škole Milan 
Brozović. Škola se u inicijativu uključila 
kroz likovni i literarni natječaj. U 
likovnom su sudjelovali učenici od pr-
vog do četvrtog razreda, a u literarnom 
od petog do osmog.

- Pristiglo je jako puno nagrada, po-
gotovo likovnih, koji su bili izloženi u 
Gradskoj vijećnici i holu škole tijekom 
cijelog travnja, rekla je pedagoginja Sa-
nja Vidić Brčić. U školi su se, osim toga, 

održavale radionice za učenike sedmog ra-
zreda na temu mentalnog zdravlja.

Od pristiglih radova odabrani su naj-
bolji: nagradu za prvo mjesto u likovnom 
natječaju osvojila je učenica Dora Žiganto, 
drugo mjesto pripalo je Sofiji Petrić, a tre-
će je osvojila Ana Filičić.

U literarnom dijelu za najbolji rad iza-

bran je onaj Nevie Zorić, drugo mjesto 
osvojila je Lora Milić, a treće Klara Lipej.

Likovni i literarni radovi bili su izlo-
ženi na svečanosti dodjele nagrada, a 
pobjednički literarni uradak pročitala je 
i autorica osobno. Svečanost su uvelike 
uljepšali učenici Glazbenog odjela škole 
uz zvukove gitara i harmonike.

gradske
vijesti

Zanimljiva predavanja, 
radionice i pregledi

TIJEKOM TRAVNJA ODRŽAN MJESEC ZDRAVLJA U KASTVU 

Svi predavači održali su besplatno svoja predavanja darujući 
ih građanima Kastva stoga im se i ovim putem zahvaljujemo

Blanka KUFNER
Piše

Dr. Tomislav Lesica održao je predavanje o utjecaju 
modernih tehnologija na mentalno zdravlje

Ivana Borovčak Prša nagradila je najuspjenije 
učenike

Radovi su krasili Gradsku vijećnicu tijekom 
Mjeseca zdravlja

Najuspješnije u likovnom izričaju Dora Žiganto, 
Sofija Petrić i Ana Filičić
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Sa skupštine u Gradskoj vijećnici

Nastavlja se očuvanje gradskih bedema

Ministarstvo kulture i medija odobrilo je Gradu Kastvu 53 tisu-
će eura za obnovu kule Malinica u sklopu očuvanja i revitalizacije 
gradskog bedema. Riječ je o rezultatima odabira programa pri-
javljenih na “Javni poziv za predlaganje javnih potreba u kulturi 
Republike Hrvatske za 2023. godinu”. 

Nakon dovršetka sanacije sjevernog i istočnog dijela zidina, 
kao i sjeverne kule Žudika te rekonstrukcije sjeveroistočne kule, 
potrebno je rekonstruirati sjeverozapadnu kulu Malinica koja je 
u izrazito lošem stanju zbog dotrajalosti građevnog materijala i 
višestoljetnog zanemarivanja. Od kule su preostali samo temelji i 
ruševni ostaci, a posjetitelji nemaju mogućnost prilaza kuli. 

Glavni ciljevi programa, za koji je dobiven novac, su sanacija te-
melja i uređenje poda unutar kule, rekonstrukcija kule te uređenje 
postojećeg kamenog stubišta. 

Ovi radovi ujedno će označiti dovršetak procesa sanacije i re-
konstrukcije sjevernog dijela gradskog bedema te uređenje atrak-
tivnog vidikovca na najvišoj točki čime će se unaprijediti kulturna 
i turistička ponuda grada.

Grad Kastav je na otvoreni natječaj programa INTERREG Hr-
vatska-Slovenija, u suradnji sa slovenskim općinama Kopar i Izola, 
lokalnom akcijskom grupom Terra Liburna, Biotehničkim fakul-
tetom iz Ljubljane i Agronomskim fakultetom iz Zagreba, prija-
vio projekt ZeleNatura, s ciljem uređenja i opremanja perivoja 
Malinica-Žudika, postavljanje mjernih instrumenata i digitalnih 
alata za praćenje kvalitete i temperature zraka, izrade strateških 

Kastvu odobreno 53 tisuće eura  
za obnovu kule Malinica

UREĐENJE ATRAKTIVNOG VIDIKOVCA

SVEČANA SKUPŠTINA UDRUŽENJA PČELARSKIH UDRUGA PGŽ-a

dokumenata za planiranje i upravljanje zelenom infrastrukturom, 
izrade registra zelene infrastrukture, radionica na temu okoliša, 
urbanih vrtova i održivog razvoja namijenjene vrtićima, školama 
i građanima, te razmjene građana između Kastva, Kopra i Izole. 
Projekt je vrijedan 2.088.912,19 EUR, a planirano trajanje je 30 
mjeseci. Rezultati se očekuju do kraja 2023. godine, a ukoliko pri-
jedlog bude odobren za financiranje, Grad Kastav će imati priliku 
postati predvodnik u planiranju i razvoju zelene infrastrukture.

U  Gradskoj vijećnici Grada Kastva 
održana je Svečana skupština Udruženja 
pčelarskih udruga Primorsko-goranske 
županije u povodu Svjetskog dana pčele.

Godišnju pčelarsku nagradu za 2021. 
godinu dobio je podravski pčelar i neka-
dašnji predsjednik Hrvatskog pčelarskog 
saveza Željko Vrbos, dok je laureat za 
2022. godinu predsjednik UPU-a PGŽ-a 
Nedjeljko Mrakovčić.

- Bez pčela nema života jer one oprašu-
ju 90% biljaka. Pčelarstvo PGŽ-a dosta je 
aktivno. Imamo oko 552 pčelara s 22 tisu-
će pčelinjih zajednica. Godišnja pčelarska 
nagrada UPU-a PGŽ-a velika je stvar za 
mene jer se pčelarstvom bavim od 2006. 
godine i ugodno sam iznenađen ovim pri-
znanjem, kazao je Mrakovčić.

Bez pčela nema života
Laureat za 2021. godinu Željko Vrbos 

naznačio je s kojim su se problemima pče-
lari nosili i s kojima se još nose.

- Mislim da je domaće pčelarstvo u uzla-
znoj liniji posljednjih nekoliko godina, no 
nemilice nas s bokova udaraju razne neda-
će. Već smo ovog proljeća u cijeloj Hrvat-
skoj imali problem nepovoljnih klimatskih 
prilika, pri čemu je od Dubrovnika pa sve 
do Iloka izostao nektar. Negdje je u pet 
dana palo kiše daleko više nego što je cje-
logodišnji prosjek. Svi koji su u to vrijeme 
imali cvatnju medonosnog bilja, ostali su 
bez prinosa, a ono što je najgore, pčelinje 
zajednice ostale su bez peludi i bez moguć-
nosti daljnjeg razvoja, rekao je Vrbos.

Gradonačelnik Kastva Matej Mostarac 
rekao je da Grad Kastav i Udruženje pče-

larskih udruga PGŽ-a već dugo surađuju. 
- Svi znamo koliko je pčelarstvo važno 

za društvo i održivi razvoj. Kao grad jako 
puno ulažemo u to i nadamo se da ćemo 
kroz segment urbanog pčelarstva napraviti 
neki iskorak, dodao je Mostarac.
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Jedan zlatni traktor, djelo majstor-
skih ruku našeg Zorana Drnjevi-
ća, uključio je Kastav u priču oko 

odlaska Leta 3 na Eurosong u Liverpo-
ol. Kako to obično biva sa sjajnim lju-
dima, Zoran i Mrle kliknuli su na prvu 
i u svega dvadesetak dana stvoren je 
traktor koji je izazvao ogromnu medij-
sku pozornost. Ekološko vozilo sa sr-
cem viljuškara, opremljeno senzorima 
i velikom baterijom, prezentirano je na 
Lokvini taman uoči odlaska benda u 
Poljsku i Španjolsku.

No ono što su svi čekali je teleporta-
cija s kastavske Crekvine u Liverpool 
koja je jednom bila odgođena zbog kiše 
ali potom odrađena na spektakularan 
način. Performans kakav mogu izvesti 
riječki dečki ostat će u sjećanju mnogo-
brojnoj publici koja je došla ispratiti Let 
3 na dalek put od Kastva do Engleske.

Letovci su te večeri svu snagu čuva-

li za teleportaciju pa su „Mamu 
ŠČ“ otpjevale članice Ženske kla-
pe Luka u „a cappella“ izvedbi, a 
Mrle je publici objašnjavao kako 
su se pripremali i što ih čeka.

– Prije teleportacije organizam 
treba dobro pročistiti rasolom, vo-
dom iscijeđenom iz kiselog kupu-
sa, što smo učinili. Dečki su puno 
meditirali, a publika nas treba na-
puniti energijom da se što bolje 
uzemljimo, kazao je Damir Mar-
tinović javljajući se iz neke druge 
dimenzije. Mrle je svih pozvao u 
svijet u kojem je sve lijepo i meka-
no, u kojem nema policije, vojske 
ni rata, ali ima mnogo seksa.

Prije materijalizacije u liverpul-
skoj M&S Bank Areni, Let 3 sam 
je sebi zadao zahtjevan itinerar 
– iz Kastva do Bukurešta, Molda-
vije, Ukrajine, nordijskih zemalja, 
Poljske, Njemačke pa sve do Li-
verpoola.

Put je bio uspješan, Letovci su 
svojom pojavom i pjesmom podi-
gli puno pozitivne prašine i na kra-
ju završili na sretnom 13. mjestu. 
Kastav stoga s velikim nestrplje-
njem čeka re-teleportaciju koja će 
se dogoditi u subotu, 15. srpnja, 
u 21 sat na Crekvini kada će Let 3 
održati koncert u sklopu 32. izda-
nja Kastafskog kulturnog leta.

gradske
vijesti

Nezaboravna  
teleportacija  
s Crekvine

ZLATNI TRAKTOR ZORANA DRNJEVIĆA  
POVEZAO KASTAV I LET

Kastav s velikim 
nestrpljenjem čeka 
re-teleportaciju i 
koncert Leta 3 u 
subotu, 15. srpnja, u 
21 sat na Crekvini

Zoran Drnjević s Letovcima

Spektakl Leta 3 na Crekvinu

Blues karavana u Kastvu 22. i 23. srpnja
NAJAVLJEN JERRY RICKS BLUES FESTIVAL

S predstavljanja programa blues festivala

U novouređenom prostoru Mu-
zejske zbirke Kastavštine najavljeno 
je ovogodišnje izdanje Jerry Ricks 
Blues Festivala koji na Opatijsku ri-
vijeru i u Kastav donosi ponajbolje 
blues izvođače. Ovogodišnje izdanje 
festivala imat će dvije uvodne veče-
ri - u Klani i Matuljima. Na Gradini 
će   14. srpnja u 21 sat nastupiti Jed 
Becker’s Group, dok će dan kasnije 
na matuljskom Štacionu sa startom 
u 20.30 sati zasvirati Jure Černeha 
solo, Tomislav Goluban band i Ric-
cardo Staraj & Midnight blues band 
feat. T. Goluban i Mauro Staraj. 
Otvorenje službenog djela festivala 
na rasporedu je 19. srpnja na maloj 
Ljetnoj pozornici u Opatija uz na-
stup Ane Popović i Dika Banovicha. 
Dan kasnije, 20. srpnja svira se u Lo-
vranu, a nastupaju Trio 99th i The 
Highlanders. Katie Henry band i 
Zdenka Kovačiček blues band zasvi-
rat će na draškoj rivi 21. srpnja. Dan 
kasnije blues karavana seli u Kastav, 
a nastupaju Delta blues train, Baba 
Sissoko Mediterranean blues, dok će 
veliko finale uslijediti 23. srpnja uz 
Nicolas Kurelić band i King king. 

Ulaz na festival je slobodan, a svi 
programi u službenom djelu poči-
nju u 21 sat.
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Blues karavana u Kastvu 22. i 23. srpnja
NAJAVLJEN JERRY RICKS BLUES FESTIVAL

S predstavljanja programa blues festivala

stva te napomenuo da dolaze izvo-
đači iz cijeloga svijeta.

- Radi se o umjetnicima koji su do-
bitnici brojnih nagrada te svaki izvo-
đač ima iza sebe nastup na nekoj od 
svjetskih pozornica. Radimo jedan 
turistički proizvod koji će zasigurno 
ovu regiju dignuti na višu razinu pre-
poznatljivosti, što ona u konačnici i 
zaslužuje, poručio je Mostarac.

BOGAT PROGRAM  
32. KASTAFSKEGA 
KULTURNEGA LETA

Va duhe Duhi
Srpanj i kolovoz u Kastvu, za vrijeme održavanja 

32. Kastafskega kulturnega leta, bit će ispunjeni 
brojnim dramskim, glazbenim, izložbenim, dječjim 
i partnerskim programima. Pripremljeno je sveuku-
pno 50 različitih programa. Među njima su čak 23 
koncerta (14 u organizaciji KKL-a i devet partner-
skih) najrazličitijih stilova i žanrova, pri čemu će njih 
pet kroz kulturni program Ritam dvorišta nastaviti s 
oživljavanjem stare gradske jezgre. Dramski program 
sastoji se od 16 predstava (pet u organizaciji KKL-a 
i 11 partnerskih) i okuplja najznačajnija glumač-
ka imena hrvatske, ali i hit-predstave te stand up 
comedy show  programe, kako domaćih, zavičajnih 
snaga, tako i onih iz susjednih nam zemlja s područja 
bivše države, dok su četiri predstave (tri u organi-
zaciji KKL-a i jedna partnerska) u okviru dječjeg 
programa posvećene najmlađim posjetiteljima. 
Očekuju nas i tri likovne izložbe, od kojih čak dvije 
međunarodne, jedna filmska projekcija, a ne smije 
se zaboraviti niti edukativnost manifestacije, koja će 
ove godine biti zajamčena kroz dvije radionice gitare.

Posebno veseli povratak vlastite produkcije u KKL 
kroz projekt predstave „Duhi Drage Gervaisa“.

- Projekt postavljanja predstave Duhi u našoj vlastitoj 
produkciji, kojom ponosno i otvaramo naš ovogodišnji 
ljetni Festival, predstavlja najznačajniju novinu, ali i iza-
zov. Osim što je ovaj program potaknuo i osnažio cje-
logodišnju produkcijsku aktivnost KKL-a, želja nam je 
bila njime dati snažan poticaj vrlo aktivnim snagama na-
šeg kraja koje i danas, na tragu legendarnog Kastafskog 
pučkog teatra, vrlo predano i uspješno rade na očuvanju 
jezičnog zavičajnog nasljeđa, pri čemu istaknuto mjesto 
imaju upravo one koje se bave amaterskim kazalištem. 
Okupili smo najkvalitetnije pojedince među kazališnim 
amaterima, ne bi li se stvorio što kvalitetniji ansambl 
koji će, potpomognut organizacijskim aktivnostima 
Udruge Kastafsko kulturno leto raditi na scenskom po-
stavljanju Gervaisovog zahtjevnog dramskog predloš-
ka. Snažni kreativni naboj i zanos okupljenog dramskog 
KKL ansambla prelio se na cjelokupno promišljanje 
ovogodišnjeg festivalskog izdanja. Vidljivo je to u likov-
nom rješenju vizula, temeljenog na likovnim djelima 
Željana Pavića, slikara sa stalnom kastavskom adresom, 
a jasno je utkano i u slogan ovogodišnjeg Festivala – 
VA DUHE DUHI. Do sada veliko iskazano zanimanje 
publike za ovogodišnji iskorak po pitanju stvaranja vla-
stitog programa, i to našim zavičajnim snagama, zasi-
gurno nas ohrabruje te najiskrenije vjerujemo kako će 
i „Duhi“ postati tradicionalno izvođena uspješnica, po-
put već dobro nam znanih i kod publike omiljenih pred-
stava „Oštija“ i „Casabianca“, kazao je Saša Matovina. 
Ulaznice za programe 32. Kastafskog kulturnog leta 
potražite na mojekarte.hr ili u uredu KKL-a, svakim da-
nom od 9 do 12 i od 18 do 21 sat.

- Iza nas je već 15 godina bluesa na 
ovim područjima i mislim da dovo-
dimo blues na višu razinu u Hrvat-
skoj te možemo bez srama reći kako 
se radi o najvećem i najjačem blues 
festivalu u Hrvatskoj. Možete biti si-
gurni da će ljudi iz regije rezervirati 
svoja putovanja u ove krajeve prema 
datumu blues festivala, istaknuo je 
Matej Mostarac, gradonačelnik Ka-
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Kada se u Kastvu govori o 
belici, govori se s pošto-
vanjem. Oduvijek je tako 

bilo i uvijek će tako biti. Ono što 
se posljednjih godina mijenja je či-
njenica da se o belici s poštovanjem 
govori i izvan kastavskog područja, 
a najviše zasluga za to imaju čla-
novi Udruge prijatel ruž, grozja i 
vina Belica. Višegodišnji angažman 
članova udruge i njezinog vodstva 
rezultirao je uspješnom revitaliza-
cijom vinogradarstva i vinarstva 
Kastavštine, a rezultat tog procesa 
čitav je niz sve kvalitetnijih vina i 
sve kvalitetnijih mladih vinara, što 
je možda i najveći uspjeh. Udruga 
ima novo vodstvo, Berislav Sušanj 
novi je predsjednik, Darko Mandić 
novi tajnik, pred Sušnjem i Mandi-
ćem izazovno je razdoblje.

- Mi smo već dugo u udruzi ali 
nije bilo lako preuzeti vodstvo 
udruge. No, prihvatili smo tu oba-
vezu i pokušat ćemo naš dvogo-
dišnji mandat odraditi čim bolje 
možemo. Sve ono što je dobro na-
pravljeno, pokušat ćemo još malo 
popraviti, još malo pojačati i malo 
podignuti razinu profesionalnosti 
u proizvodnji belice, započeo je 
Berislav Sušanj.

Udruga prijatel ruž, grozja i vina 
Belica na široj Kastavštini okuplja 

Udruga Belica ima  
potencijal i budućnost

BERISLAV SUŠANJ I DARKO MANDIĆ, NOVI PREDSJEDNIK I 
TAJNIK UDRUGE PRIJATEL RUŽ, GROZJA I VINA BELICA

sve zainteresirane proizvođače 
vina i vlasnike vinograda. Be-
lica ima dugu tradiciju, od Au-
stro-Ugarske, na ovamo, naglašava 
Sušanj uz dodatak da je nekada na 
ovim područjima bilo 130 hektara 
vinograda, ali širenje grada i nase-
lja su uzela veći dio toga. Tradicija 
se ipak održala, možda su vino-
gradi nestajali, ali ljudi su i dalje 
nastavili štovati belicu, što je kod 
nekolicine njih pobudilo interes 
da se udruže. Zahvaljujući tom 
radu i angažmanu belica zauzima 
sve značajnije mjesto na vinskoj 
karti Hrvatske. 

- Radenko Srdoč, Ivica Nemec, 
Berislav Srdoč, Ivica i Dejan Plo-

udruge

Kristian SIROTICH
Piše

Novo vodstvo udruge Belica - Darko Mandić i Berislav Sušanj
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podršku i Primorsko-goranske župa-
nije, zajedno s njima samo možemo 
ići naprijed.  Iskustva su pozitivna, 
imamo podršku članstva i to nam je 
još jedan motiv da nastavimo raditi 
najbolje što možemo. Tu nam je i sta-
ro vodstvo udruge, oni su uključeni 
u sve naše aktivnosti u savjetodav-
nom smislu, treba ostati na liniji sve-
ga onoga što je do sada napravljeno. 
Uostalom, ovo nije naša udruga, to je 
udruga svih naših članova, a njihova 
su iskustva dragocjena. Udruga Beli-
ca ima potencijal i ima budućnost, u 
tom smjeru samo trebamo nastaviti, 
kaže Darko Mandić, tajnik udruge.

vanić inicirali okupljanje i osnivanje 
udruge. Njihov trud i rad, kao i trud i 
rad svih članova udruge, rezultirao je 
time da je proizvodnja belice danas 
stavljena na zdrave, profesionalne te-
melje. Mi danas dobivamo vrhunska 
vina, ta vina više nisu šala, kada odu 
izvan našega područja također osva-
jaju zlatne i srebrne medalje. Osim 
toga, udruga je učinila još jedan 
iskorak, imala je organiziranu školu 
za vinare i vinogradare, četrdesetak 
članova udruge išlo je u tu školu. 
Naravno, ne znači da su se time lju-
di odmah popeli na brdo znanja, ali 
su stekli ozbiljne predispozicije da 
se krenu baviti ozbiljnom proizvod-
njom. Mi danas tako imamo i eno-
loga, kod Patricije Rumac imamo 
laboratorij udruge, tu se vrše analize, 
savjetima pomažu i neki naši članovi 
koji su također enolozi, kaže Berislav 
Sušanj.

Berislav Sušanj najavljuje još je-
dan iskorak članstva Udruge Belica 
kada je proizvodnja vina u pitanju, 
Kastav tvrdi novi predsjednik može 
postati mali Champagne.

- Intenzivirat ćemo proizvodnju 
pjenušca od belice jer to je izuzetan 
proizvod i ljudi koji se u to razumiju 
kažu da su ti pjenušci vrlo dobri. Po-
kušat ćemo čim više naših malih pro-
izvođača privući proizvodnji pjenuš-
ca u boci, a kako bismo nakon dvije, 
tri godine mogli početi organizirati 
natjecanja. I ono što proizvedemo u 
matičnom vinogradu također ćemo 
pokušati usmjeriti u pjenušac, da to 
polako postane jedan brend. Pje-
nušac će biti nešto jako izazovno. 
Napravit ćemo mali Champagne od 
Kastva, u šali i uz smijeh dodaje Su-
šanj, uz napomenu kako je jedan od 
ciljeva i povećati broj hektara, odno-
sno kako postoji potencijalno 20-ak 
hektara terena na kojima bi se moglo 
saditi, jedan dio su stari i sada za-
pušteni vinogradi, jedan dio su pak 
novi prostori na kojima vinograda 
nikad nije bilo.

- Apsolutno nam je potrebna si-
nergija s Gradom Kastvom, moramo 
ići zajedno naprijed da bismo uspjeli 
zaokružiti ovu našu priču. Odlično 
surađujemo s Turističkom zajedni-
com grada Kastva. Belica ima trenu-
tačno stotinjak članova i simpatizera, 
ne moraju svi biti vinari i vinogra-
dari. U Gradu vide naš potencijal, 
imamo njihovu podršku, imamo 

Kišna  
godina

Enolozi kažu da je prošla 
berba bila dosta teška, a da su 
vina ispala vrhunska, što tako-
đer govori koliko su naši vinari 
napravili dobar posao. A kakva 
će biti ova godina?  Bit će kišna, 
a što će donijeti, to ćemo tek 
vidjeti. Sve će ovisiti o omje-
ru kišnih i sunčanih dana, ako 
taj omjer ne izmakne kontroli, 
godina bi mogla biti top. Sada 
smo već ušli u cvatnju belice, 
što je u usporedbi s prosječnim 
godinama dosta rano, to znači 
da su do sada uvjeti bili jako 
dobri. Imamo mi i meteo-stani-
cu preko koje vršimo kontrolu i 
pratimo parametre koji su bit-
ni za održavanje. Temperatura 
i vlaga su najvažniji parametri 
koji određuju podložnost bo-
lestima. I to onda pratimo, za-
ključit će Berislav Sušanj. 

PUNOLJETNI 18. OCJENJIVAČKI 
SUSRET VINARA KASTAVŠTINE

Najbolja  
malvazija  
Darka Mandića  
i belica Darije 
Jardas Babić

Punoljetni, 18. Ocjenjivački susret 
vinara Kastavštine, okupio je 42 vina-
ra koji su se natjecali s čak 88 uzorak za 
prestižne nagrade najboljeg vina Kastva 
i okolice.

- Dani gredu, leta lete, kastavska vina 
su se boja. Ovako veliki broj izlagača 
znači da ćemo još dugo piti dobro vino, 
zahvalio bih se svima koji su na ovogo-
dišnju, punoljetnu smotru poslali svoja 
vina, čestitam nagrađenima, a poseb-
no onima koji se uz vinarstvo bave i 
vinogradarstvom, istaknuo je u svom 
pozdravnom govoru  Dean Jurčić, do-
gradonačelnik Kastva na otvorenju ocje-
njivačkog susreta vinara Kastavštine koji 
tradicionalno, uz podršku Grada Kastva 
i  turističke zajednice organizira Udruge 
prijatel ruž, grozja i vina Belica.

Od 88 pristiglih uzoraka čak 16 je bilo 
– belica. Devetočlana ocjenjivačka komi-
sija kojom je predsjedao Bojan  Frlan, a 
sačinjavalo ju je šest enologa i troje som-
meliera dodijelila je 21 zlatnu, 39 srebr-
nih i 23 brončane medalja te 6 priznanja.

Najviše bodova, 83 dobila je šampi-
onska malvazija Darka Mandića, dok 
je najbolja ovogodišnja belica s 82,33 
boda ona koju je odnjegovala Darija 
Jardas Babić.

Ovogodišnji dobitnici nagrada za najbolja vina
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Udruga umirovljenika grada Kastva proslavila je 
nedavno 25. godišnjicu postojanja. Naime, ka-
stavski umirovljenici osnovali su daleke 1997.

godine svoju udrugu u želji da pomognu sami sebi, iska-
zali su spremnost za međusobnu solidarnost, i uz veliku 
potporu lokalne zajednice okupili su se s ciljem da ople-
mene svakodnevicu osobama treće životne dobi.

- Osnivačka skupština Kluba umirovljenika Kastav 
održana je 27. veljače 1997.godine. Za prvog pred-

SVEČANA SKUPŠTINA 
UDRUGE UMIROVLJENIKA  
I STARIJIH OSOBA KASTAV

Kastavski penzići proslavili  
25. godišnjicu zajedništva

Puna dvorana kastavskih umirovljenika i gostiju

Anton Bačić Mira MilićMarija Marčina Mirella Mladin

sjednika izabran je Vendel Kovač, za zamjenika Anton 
Bačić, za tajnika Miodrag Blagojević te za predsjednika 
Nadzornog odbora Svetozar Kovačević. Već iduće godine 
na redovnoj skupštini Kluba održanoj izložen je zaklju-
čak s dogovora predstavnika Kluba umirovljenika Kastav, 
Udruženja umirovljenika Rijeka i Grada Kastva te je do-
nijeta jednoglasna odluka da će se Klub registrirati kao 
samostalna udruga pod  nazivom Udruga  umirovljenika i 
starijih osoba Kastav, podsjeća sadašnji predsjednik, Josip 
Kocijan. 

- Trebalo bi zaista puno vremena kad bi naveli sve aktiv-
nosti Udruge u proteklih 25 godina, ali koliko god možemo 
nastojimo pomagati starijim, nemoćnim i socijalno ugro-
ženim članovima. Prosječno svake godine posjetimo 70-ak 
bolesnih i nemoćnih osoba, a to znači da je u 25 godina 
rada Udruge obavljeno više od 1.600 posjeta. Posebna pa-

udruge

Udruga je volonterskim radom i 
djelovanjem od svog osnivanja pokretala 

mnogobrojne uspješne inicijative i 
aktivnosti za unapređenje kvalitete 

življenja u lokalnoj zajednici

Patrizia ChiepoloPiše
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Priznanje za Josipa SIlića preuzela  
je supruga

Priznanje za Grad Kastav preuzeo je Dean Jurčić Umirovljenike je pozdravila i predsjednica Gradskog vijeća 
Mirela Smojver

žnja provodi se području zaštite zdravlja 
starijih osoba, a sačinjen je plan djelova-
nja koji je išao u tri smjera: educiranjem 
osoba treće životne dobi ukazivanjem 
na značaj praćenja vlastitog zdravlja radi 
pravovremenog sprečavanja pojave mno-
gih bolesti i potreba za njihovim liječe-
njem; organiziranjem preventivnih  pre-
gleda, odnosno otkrivanjem pojedinih 
disfunkcija organizma i time pravovre-
menim pristupanjem liječenju; provo-
đenjem fizikalne zdravstvene tjelovježbe 
čime se smanjuje potreba za terapijom u 
zdravstvenim ustanovama. Svake godine 
Udruga sačinjava program rada za nared-
nu godinu. Programi rada sastoje se od 
nekoliko skupina aktivnosti: zdravstve-
no socijalne aktivnosti (pomoć u kući 
bolesnim i nemoćnim osobama, preven-
tivni zdravstveni pregledi, liječenje u 
toplicama, kućne posjete bolesnim čla-
novima Udruge, nabava drva za ogrjev), 
rekreativne djelatnosti (sportske aktiv-
nosti – boće, pikado, karte; programi 

tjelovježbi uz stručne osobe, organiza-
cija izleta, sportske igre unutar Primor-
sko-goranske županije, druženja - Bo-
žićna večera), edukativna predavanja (iz 
područja zdravstva, tečajevi stranih jezi-
ka, informatika, tečajevi gerontodoma-
ćica). Udruga je volonterskim radom i 
djelovanjem od svog osnivanja pokretala 
mnogobrojne uspješne inicijative i aktiv-
nosti za unapređenje kvalitete življenja u 
lokalnoj zajednici. Tako je stekla prizna-
nje zajednice za postignute promjene i 
rezultate, što je njene članove inspiriralo 
da se aktivno uključuju u rad s osjećajem 
da je zajedničko djelovanje presudno za 
realizaciju postavljenih ciljeva. Umirov-
ljenici su često zatvoreni u svoja četiri 
zida, usamljeni i neraspoloženi. Zbog 
toga je Udruga značajnu pažnju posveti-
la češćem stvaranju okruženja u kojemu 
će se članovi osjećati opuštenije i sret-
nije. Najveći interes u tom nastojanju 
umirovljenici su pokazali za  jednodnev-
ne izlete, tako da organizirani shopping 
izleti, kupanje u toplicama, posjete saj-
movima cvijeća, muzejima povijesnim i 
kulturnim spomenicima, razgledane su 
prirodne ljepote lijepe naše, a i izvan nje. 
Svakako moramo spomenuti i projekt 
SeniORNI koji je došao do kraja, ističe 
Kocijan i dodaje da se traže načini zadr-
žavanja aktivnosti koje su umirovljenici 
jako lijepo prihvatili.

Pokušavamo naći donacije, sponzore, 
odnosno velike firme, jer je namjera da 
se aktivnosti nastave. Preko projekta Se-
niORNi smo imali psihologa i fizioterape-
uta i vidjeli smo da je bilo puno interesa, 
i sada bi bilo lijepo nastaviti bar jednim 
djelom. Iskazali smo interes na Filozof-
skom fakultetu da nam studenti završnih 

godina dođu i održe predavanje u posli-
jepodnevnim satima jer smo vidjeli da su 
predavanja i radionice do sada uvijek bile 
jako dobro posjećene. Imali smo kulture 
radionice, književni klub, keramičke ra-
dionice, uhodala se ona ručnog rada i vr-
tlarstva. Kad god nas vrijeme posluži od-
lazimo u šumu subotom s planinarskom 
grupom ‘Pokreni se’, govori predsjednik 
Udruge umirovljenika.

Od aktivnosti koje su se provodile u 
proteklom razdoblju, Josip Kocijan je iz-
dvojio još posjete Muzeju Grada Rijeke, 
izložbi Klimt, Vili Ružić i Prvoj sušačkoj 
gimnaziji. Klub prijatelja knjige održavao 
je književne večeri tijekom godine  u pro-
storu Udruge te u parku umirovljenika 
za vrijeme  ljetnih mjeseci. Članice kluba 
sudjelovale su na ČA-čitalnicama, a vrlo  
uspješno je organizirana i ČA-čitalnica 
u Kastvu. Kastavski penzići su posjetili i 
Muzej Apoksiomena u Malom Lošinju, 
a u četiri navrata prošetali su opatijskom 
stazom Carmen Silva. Posjetili su rascvje-
tane kamelije u opatijskom parku i Ameri-
kanske vrtove. Prošetali su i riječkim Molo 
longom, a jednom  i stazom od Saršona do 
Lončeve  griže u Viškovu. Organizirane 
su i vanjske radionice izrade ljekovitih 
pripravaka u suradnji s udrugom Eterico, 
radionice „Zdravi kružok“ u suradnji s 
udrugom Gaia Nova, ciklus od osam radi-
onica „Korištenje digitalnih tehnologija“ 
u suradnji s Centrom za tehničku kulturu 
Rijeka i ciklus od pet radionica „Mobilna 
akademija“ također u suradnji s Centrom 
za tehničku kulturu Rijeka. 

Planova ima zaista puno i Josip Kocijan 
vjeruje da će ih sve uspjeti realizirati na 
zadovoljstvo mnogobrojnih članova oku-
pljenih u ovu vrijednu i aktivnu udrugu.

Popust na karte  
za KKL

Ove godine smo opet uspjeli dogovoriti s 
Gradom Kastvom i udrugom Kastafsko kul-
turno leto da dobijemo 50 posto popusta na 
sve predstave i koncerte u sklopu KKL-a, i 
vjerujem da će i zbog toga doći puno novih 
članova kao što je bilo i u sklopu programa 
SeniORNI. Radimo puno i posebno bi htio 
pohvaliti našu tajnicu Vesnu Milih, ali i ostale 
suradnike, od blagajnice do izvršnog odbora i 
povjerenike na vremenu koje posvećuju ovoj 
udruzi, zaključuje Kocijan.
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Učenici i nastavnici Osnov-
ne škole „Milan Brozović“ 
mogu napokon odahnuti. 

Gotova je još jedna školska godina 
tijekom koje su učenici pokazali svo 
svoje znanje i vještine. Bili su vrijed-
ni kao i svake godine. Redale su se 
nagrade i priznanja, na županijskom 
ali i državnom nivou. Ali učenici nisu 
svoje školske dane proveli samo uz 
knjige i bilježnice, nego i pomažući 
drugima. Ravnateljica Hedi Blaško-
vić je izdvojila nekoliko takvih zbi-
vanja na koje je posebno ponosna. 
Jedno od tih je i humanitarna akcija 
“Stori jeno dobro delo“. 

- I ove godine u sklopu obilježa-
vanja „Matijinih dana 2023“, škola 
se uključila humanitarnom akcijom 
„Stori jeno dobro delo“. Prikuplja-
ne su potrepštine za štićenike Dječ-
jeg doma „Ivana Brlić Mažuranić“ iz 
Lovrana. U sklopu projekta „Među-
generacijsko druženje“ učenici 8.c 
razreda su u pratnji svoje razrednice 
profesorice Ljiljane Prpić i socijalne 
pedagoginje Nikoline Kovačić posje-
tili štićenike Doma za starije osobe 
Kantrida te su uz prigodni program, 

Učenici osvajali brojne medalje i priznanja

NA KRAJU ŠKOLSKE 
GODINE KASTAVSKA 
ŠKOLA BROJI USPJEHE

tombolu i zajedničko druženje uz pjesme i 
glazbu proveli nezaboravan dan, rekla nam je 
ravnateljica.

Kako bi i ova školska godina ostala u lije-
pom sjećanju, početkom lipnja cjelodnevnim 
aktivnostima obilježen je Dan škole. U jutar-
njim satima učenici razredne nastave i njihove 
učiteljice družili su se u svojim učionicama uz 
društvene igre, a potom su posjetili prvi škol-
ski Sajam projekata. Budući da se u učionica-
ma škole tijekom svake školske godine odvija 
mnoštvo hvalevrijednih aktivnosti i projekata, 
otvorili su vrata učionica i međusobno podije-
lili svoje projektne aktivnosti. 

Proglašenje i dodjela priznanja naj-
uspješnijim učenicima na natjecanjima i 
smotrama te njihovim učiteljima – mento-
rima u školskoj godini 2022./2023. održa-
no je u školskoj knjižnici. 

- S ponosom ističemo prepunu školsku 
knjižnicu učenika i učitelja, budući da 
imamo iza sebe godinu izvrsnih postignu-
ća na svim područjima, od jezično-umjet-
ničkog, preko  prirodoslovno-matematič-
kog do sportskog područja. U večernjim 
satima u školskoj sportskoj dvorani odr-
žana je školska priredba pod nazivom 
„Moj dom“, nastala kao rezultat zajed-

Patrizia ChiepoloPiše

škola / vrtić

OD NOVE ŠKOLSKE GODINE
Sufinanciranje radnih bilježnica

Od nove školske godine Grad Kastav sufinancirat će radne bilježnice za sve učenike 
od 2. do 8. razreda s prebivalištem u Kastvu. U proračunu je za sufinanciranje radnih 
bilježnica osnovnoškolaca osigurano 35 tisuća eura, a javni poziv s detaljima objavit će 
se u rujnu. Prvašićima će se i dalje isplaćivati 60 eura (do sada 400 kuna). 
Nova školska godina započinje 4. rujna.

Prijem za najuspješnije učenike

Izleti, druženja i priredba za ljetni oproštajKRAJ PEDAGOŠKE GODINE U KASTAVSKOM 
VRTIĆU „VLADIMIR NAZOR“

Nakon puno igara, projekata, 
sudjelovanja na raznim zbiva-
njima, stigao je i kraj još jedne 

pedagoške godine u vrtiću „Vladimir Na-
zor“. Kao i svake godine i ovaj put su ve-
seli vrtićarci bili jako aktivni. Puno toga 
se radilo, vidjelo i naučilo. U posljednjim 
mjesecima posebno su se pripremali za za-
vršne priredbe, a budući školarci marljivo 
su rješavali svoje zadatke u maloj školi. 
Takvih je ove godine 70, a za njih se sada 
sprema jedno novo doba i svi s nestrplje-
njem čekaju početak rujna i nove životne 
avanture.

Dječica su posebno bila aktivna u sport-
skim aktivnostima. Tako su početkom 
lipnja sudjelovali na olimpijskom festi-

valu dječjih vrtića u Kostreni gdje su 
osvojili ukupno šesto mjesto. Napeto i 
zanimljivo je bilo na svim borilištima na 
kojima se iskazivao „fair play“, ma koliko 
su natjecatelji pokazivali žustar i srčan 
natjecateljski duh braneći boje svog vr-
tića. Osim samog natjecanja vrtićara, 
posebno zanimljivi su bili dodatni sadr-
žaji kroz koje su se predstavili sportski 
klubovi s područja Kostrene: Klub pod-
vodnih aktivnosti Kostrena, Odbojkaški 
klub Kostrena, Jedriličarski klub Kostre-
na, Kickboxing klub Draga, Boćarski 
klub Kostrena i Teniski klub Kostrena, a 
za sve zainteresirane radionice je održala 
Zajednica tehničke kulture PGŽ-a.  Su-
djelovali su i na sportskom danu zajedno 

s roditeljima, te na prezentaciji bo-
ćarskog sporta u sklopu Erasmus+ 
sport projekta „Boccia, pljačka and 
bulin – Next generation TSG“ koji 
teži očuvanju tradicijskih sportova 
i igara. Prezentaciji je prisustvovalo 
30-ak djece iz dvije vrtićke skupine 
„Muffini“ i „Tičići“  sa svojim odga-
jateljicama Sandom Šogolj, Lindom 
Marin i Željkom Zajić. Uz stručno 
vodstvo kineziologa i instruktora 
boćanja Sandra Gulje i trenerice 
boćanja Nives Jelovice, djecu se na 
početku upoznalo s boćarskim spor-
tom da bi im se potom demonstrira-
la osnova bližanja na poligonu prila-
gođenom njihovoj dobi. 
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Učenici osvajali brojne medalje i priznanja
Ne smijemo zaboraviti uče-

nike i učitelje Glazbenog odjela 
koji su sudjelovali su na brojnim 
natjecanjima i javnim manifesta-
cijama, među kojima su izdvoji-
li organizaciju međunarodnog 
skupa glazbenih pedagoga „Bu-
dućnost glazbene pedagogije“ 
održanog na inicijativu profe-
sorice klavira Jadranke Violić 
(online provedba), organizaciju 
međunarodnog natjecanja za 
mlade klaviriste „Una corda“ 
na inicijativu profesorice klavi-
ra Katarine Jurić i organizaciju 
4. međunarodnog natjecanja za 
mlade gitariste „Kastav Strings“ 
održanog na inicijativu profesora 
gitare Ante Radnića. U najavi je i 
koncert učitelja Glazbenog odje-
la s gostima, učiteljima Glazbene 
škole Ivana Matetića Ronjgova iz 
Rijeke te 5. dječji pjevački festi-
val „Kastafski glasi 2023“.

Brojne aktivnosti 
Glazbenog odjela

Zahvaljujući sredstvima Grada Kastva informa-
tička učionica Osnovne škole „Milan Brozović“ Ka-
stav opremljena je s petnaest novih laptopa za što je 
iz proračuna osigurano gotovo 8 tisuća eura. Novi 
laptopi omogućuju kvalitetniji rad učenicima od 
prvog do osmog razreda ali i nastavnicima koji pre-
daju nastavni predmet Informatika. „Zahvalni smo 
na ovoj hvalevrijednoj mogućnosti i novoj informa-
tičkoj opremi s obzirom na to da su stari kompjuteri 
u učionici bili dotrajali, spori i često se nisu mogli 
niti pokrenuti, a sada se nastava na novim laptopi-
ma može neometano i znatno kvalitetnije održavati 
“ ističu u kastavskoj školi. 

Završna priredba na trgu Lokvina

Profesor Ante Radnić vodio je Kastav Strings

Izleti, druženja i priredba za ljetni oproštaj

ničkog rada, truda i talenta učenika i učitelja 
škole. Ponosni smo zbog toga!, zaključila je 
Hedi Blašković. 

Nisu izostavljene aktivnosti vezane uz eko-
logiju i očuvanje okoliša. Tako su u suradnji s 
Udrugom „Zasadi stablo, ne budi panj“ koja je 

školi donirala dvije sadnice nara i dvije sadnice 
breskve, planirali sadnju voćaka na kaskadama 
u okolici škole od strane učenika 8. razreda 
pod motom Od nas za vas!, a sve zahvaljujući 
gđi. Andreji Zuzić koja je donirala sadnice i su-
rađivala na realizaciji ovog projekta.

Grad Kastav kupio 15 novih laptopa

Završna priredba
Kastavska dječica oduševila 

su roditelje, none i noniće ali i 
svoje odgojiteljice na završnoj 
priredbi održanoj na Lokvini. 
Naučili su puno toga i hrabro, 
bez puno treme, nastupili pred 
publikom. Osim toga, svaka sku-
pina imala je i oproštajno druže-
nje roditelja i djece u vrtićima. 
Prisjetili su se svih lijepih tre-
nutaka tijekom vrtićke godine 
i zaželjeli jedni drugima dugo i 
toplo ljeto do novog okupljanja 
u rujnu
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Dario Zorica Kastavac je 
mjeseca veljače, Bojana 
Ćulum Ilić titulu je po-

nijela za ožujak, a Loris Rašpolić 
laureat je travnja. Kako to u Kastvu 
obično biva izbor nije bio nimalo 
lak, ali je sasvim logičan i smislen. 
Od kada je započeo izbor za Kastav-
ce i Kastavke mjeseca, jer Kastav se 
zaista ima čime podičiti, na postolju 
se u pravilnim razmacima izmjenjuje 
kastavska mladost koja tek treba rea-
lizirati sve svoje potencijale i oni koji 
su se već profesionalno realizirali, a 
još se uvijek osjećaju mladima.

Dario Zorica titulu Kastavca mje-
seca veljače ponio je za izniman re-
zultat ostvaren na HEP dvoranskom 
prvenstvu Hrvatske za tenisače. Da-
rio je trinaestogodišnji mladić koji je 
teniski reket prvi put u ruku uzeo s 
tri godine, danas je član Tenis kluba 
Kastav-Rudno, osnovac Katoličke 
osnovne škole Josip Pavlišić i prvak 
Hrvatske u konkurenciji igrača do 14 
godina.

- Počeo sam se baviti tenisom zbog 
brata, koji je prije mene počeo igrati 
tenis. Što najbolje pamtim? Najbo-
lje pamtim baš ovo zadnje državno 
prvenstvo, bio sam jako sretan kada 
sam ga osvojio. Svi protivnici su jako 
dobri, konkurencija je bila baš jaka 
jer se u zadnjih godinu dana probilo 
jako puno jako dobre djece mojeg 
godišta. Prvenstvo je bilo zahtjevno, 
ali uspio sam se nekako izboriti, re-
kao je Dario Zorica, koji je prve teni-

ske korake napravio ovako:
- Bilo je ljeto, plus četrdeset, uzeo sam 

reket i lopticu i nabijao je u zid dok je 
brat trenirao. I radio sam to dva sata bez 
prestanka. Jako volim taj sport i njime 
se bavim, ali ako želiš uspjeti moraš jako 
trenirati, odrađivati i kondicijske i teni-
ske treninge, dodaje Dario.

Dario je bio prvak države i u konku-
renciji do 12 godina, sada je sve pono-
vio i u konkurenciji do 14 godina, a ako 
je suditi po tome tko mu je uzor još će 
biti ovakvih vijesti.

- Uzor mi je Rafael Nadal, sviđa mi 
se kod njega što se silno trudi. Želio 
bih imati taj sportski duh. Da, vidim se 
u profesionalnom tenisu. Vidim se već 
za tri godine, dat ću sve od sebe da to 
i ostvarim, kakav njega krasi, otkrio je 
Dario Zorica i za kraj zaključio:

- Moram se zahvaliti svim prijateljima 
iz škole i kluba, jer s njima provodim 
većinu vremena. Volim ih, zaključio je 
Dario Zorica.

Ivan Filipović bio je osnivač Hrvat-
skoga pedagoško-književnoga zbora 
1871. godine, a zbog svoga istaknutoga 
učiteljskog rada, zalaganja za učiteljevu 
samostalnost i slobodu te slobodu na-
rodne škole njegovi su ga kolege uobiča-
vali zvati ocem učitelja. Upravo po Ivanu 

Filipoviću od 1964. godine dodjelju-
je se nagrada za značajna ostvarenja u 
odgojno-obrazovnoj djelatnosti, koja 
pritom predstavlja i najviše priznanje 
djelatnicima u odgoju i obrazovanju. 
A nagrada „Ivan Filipović“ u područ-
ju visokog školstva nedavno je uruče-
na Bojani Ćulum Ilić, Kastavki mje-
seca ožujka 2023. godine.

Bojana Ćulum Ilić redovna je pro-
fesorica na Odsjeku za pedagogiju pri 
Filozofskom fakultetu Sveučilišta u 
Rijeci i ravnateljica Zaklade Sveučili-
šta u Rijeci, ali kakva bi to priča bila 
kada tu ne bi bilo još nešto: Bojana 
Ćulum Ilić ima i status asistentice 
jednog pravog pravcatog klauna, što 
svim njezinim ozbiljnim akademskim 
titulama i obavezama daje jednu ne-
vjerojatno opuštajuću notu.

- Redovita sam profesorica na Od-
sjeku za pedagogiju Filozofskog fa-
kulteta u Rijeci na kojem radim 18 
godina. Dosegla sam punoljetnost 
rada na Sveučilištu u Rijeci. Ako bih 
morala izabrati nešto što kontinu-
irano gura, to je promjena i želja za 
promjenom. Sve čime se bavim, kada 
se gleda iz aspekta nastave, znanstve-
no-istraživačkih projekata, razvojnih 
projekata, nekako se uvijek vrti oko 

kastavci 
mjeseca

Dario Zorica titulu 
najkastavca dobio je 

nakon što je postao 
prvakom Hrvatske 
u tenisu za dječake 

do 14 godina, Bojana 
Ćulum Ilić dobitnica je 
nagrade Ivan Filipović 

u području visokog 
školstva, a Loris 

Rašpolić najbolji je 
mentor u Primorsko-

goranskoj županiji

Radost što se više troši, to je više ima

DARIO ZORICA, BOJANA ĆULUM ILIĆ I LORIS RAŠPOLIĆ ODNIJELI SU TITULE KASTAVACA VELJAČE, OŽUJKA I TRAVNJA

Kristian SIROTICH
Piše

Dario Zorica - Kastavac je mjeseca veljače Bojana Ćulum Ilić - Kastavka mjeseca ožujka

32 GLAS KASTAVSKI | List Grada Kastva



pozitivnih promjena. Veliku razliku vi-
dim između svojih studenata prije 18 
godina i studenata danas, velik dio mojih 
studenata fizički je prisutno na nastavi, 
prisutni su u učionicama, ali su odsutni, 
negdje su daleko, nemaju odnos s onim 
što još uvijek vjerujem da svi zajedno 
donosimo, a to je znanje, propitkivanje, 
kritičko promišljanje, znatiželja, kaže 
Bojana Ćulum Ilić.

Kada nije redovita profesorica, kada 
se ne bavi znanstvenim radom ili novim 
razvojnim projektima Bojana Ćulum Ilić 
po svijetu putuje vozilom za vesele in-
tervencije, pa kako to kaže suprug Mar-
ko zajedno interveniraju, Marko Ilić, 
Bojana Ćulum Ilić i Srna Ilić, ali samo 
kada nema škole.

- To pomaganje i podrška je uzajamno 
i isprepleteno kroz naše živote na svakod-
nevnoj razini. U svoje slobodno vrijeme, 
u bilo kojem trenutku u kojem nisam pro-
fesorica na Sveučilištu, onda sam asisten-
tica klaunu na predstavama, a to je nešto 
što mi u život unosi veselja, ali i dodatnog 
posla na sasvim drugačiji način. Kada ste 
udani za klauna, koji je između ostaloga 
i kuhar, onda je taj sustav podrške zani-
mljiviji i zabavniji. Napravila sam dosta 
zanimljiv potez u životu, udala sam se za 
čovjeka koji mi kuha svaki dan i koji me 

zabavlja svaki dan, a to je onda jedan zdravi 
životni balans.

Suprug Marko o Bojani Ćulum Ilić nije 
želio otkriti niti jednu pikanteriju, ali je 
zanimljivom porukom ustvari rekao puno 
toga:

- Ljudi, radujte se, veselite se, smijte se, jer 
radost, kako je to rekao veliki Charlie Cha-
plin, što se više troši, to je više ima.

I sigurno u tome ima istine, jer i Loris 
Rašpolić, koji je titulu Kastavca mjeseca 
travnja ponio zahvaljujući priznanju za naj-
boljeg mentora u Primorsko-goranskoj žu-
paniji, koristi sličan recept. Red znanja, red 
zabave dobitna su kombinacija u radu s dje-
com i mladima, a Loris u Centru tehničke 
kulture Rijeka već dugi niz godina okuplja 
darovitu djecu i uči ih programiranju, a kroz 
njegove radionice prošlo je na stotine učeni-
ka i učenica radovi kojih su postizali zapaže-
ne državne rezultate.

- Centar tehničke kulture je neprofitna 
organizacija, imamo jako puno različitih 
programa, a nekim programima obuhvaćeni 
su svi uzrasti. Uvijek sam jako zadovoljan i 
ponosan kada vidim da su mi bivši polaznici, 
koji su kod nas stekli neko početno iskustvo 
i znanje, uspjeli zaposliti i postići nekakav 
uspjeh. Volim svoj posao, volim raditi s 
djecom, djeci je ovdje zabavno, drugačije 
im pristupamo jer je ovo neformalno obra-

zovanje, pa uz učenje uvijek pokušavamo 
napraviti program koji će djeci biti zabavan, 
rekao je Loris Rašpolić.

Kakav je Loris zaista, to najbolje znaju 
oni koji se s njime svakodnevno susreću u 
Centru za tehničku kulturu.

- Loris je jedan miran lik, rekli bismo 
samozatajan. Jako puno radi, možda čak i 
malo previše, ali vide se rezultati. Već go-
dinama niže jako dobre rezultate sa svojim 
polaznicima u Budi plus plus programu, a 
sve to radi tako da mi niti ne shvatimo da se 
to sve dogodilo jer se on, osim što s nama 
radi preko tjedna, s njima nalazi i subotom, 
rekla je Hana Galogaža Lanča, koordinato-
rica programa za mlade i voditeljica odnosa 
s javnošću, a sve je potvrdila i Zagorka Prce 
Veseli, koordinatorica programa za mlade i 
voditeljica EU projekata.

- Jako je dobar u radu s djecom i mladima, 
obožavaju ga i on ih najviše zadržava. Obo-
žava tražiti greške, pogotovo matematičke, 
a ja obožavam gledati taj ponos na njego-
vom licu kada pronađe moju matematičku 
grešku. 

No, možda je najveću pohvalu Loris 
Rašpolić dobio od Simeona Stefanovića,  
svog bivšeg učenika, a danas mentora u 
Centru.

- Manje-više sve što sam naučio o progra-
miranju, naučio sam od Lorisa Rašpolića, 
a budući da svi iz Centra na natjecanjima 
postižemo jako dobre rezultae to samo po-
tvrđuje da je jako dobar mentor, zaključio 
je Simeon Stefanović.

Radost što se više troši, to je više ima

DARIO ZORICA, BOJANA ĆULUM ILIĆ I LORIS RAŠPOLIĆ ODNIJELI SU TITULE KASTAVACA VELJAČE, OŽUJKA I TRAVNJA

Bojana Ćulum Ilić - Kastavka mjeseca ožujka Loris Rašpolić - Kastavac je mjeseca travnja
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Svaka lokalna samouprava u Hrvat-
skoj ima određenu sportsku poli-
tiku i svaka od tih politika je – le-

gitimna. U nekim sredinama određeni su 
sportovi posebno važni zbog tradicije pa 
gro sredstava odlazi njima, u nekim sre-

dinama neki su klubovi bliži vladajućim 
opcijama pa se lakše snađu, negdje su u 
prvom planu seniorske momčadi pod 
opravdanjem da je njihov rezultat jedino 
mjerilo uspjeha, negdje pak nikako ne 
mogu pronaći pravi smjer i omjer, a neg-

Rezultati su najbolja nagrada  
za sva ulaganja u sport

GRADONAČELNIK KASTVA PRIMIO DRŽAVNE PRVAKE U KOŠARCI, KARATEU, TENISU, BOĆANJU I TRAILU

sport

Državni prvaci na prijemu u Boćarskom domu

dje je orijentacija na mlade u fokusu 
onih ljudi koji promišljaju sport-
sku politiku i izdvajaju proračunska 
sredstva.

E, baš za tu posljednju kategoriju 
odlučili su se u Gradu Kastvu i malo 
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VELIK USPJEH MLADOG 
KASTAVSKOG KARATISTE

Ante Matijević  
osvojio srebro  
na Svjetskoj ligi 

Za 2022. godinu proglašen je najboljim sporta-
šem Kastva, a 2023. godinu otvorio je bolje nego 
ikada. Njegovo ime je Ante Matijević, mladi je to 
karatist Karate kluba Kastav, koji je ove godine već 
ostvario dva iznimno značajna rezultata. 

Prvo je u španjolskoj A Coruni osvojio srebrnu 
medalju na Svjetskoj ligi mladih u kategoriji iznad 
55 kilograma konkurencije dječaka 14 i 15 godina, a 
odmah nakon toga je svojoj bogatoj kolekciji odlič-
ja pridodao i zlato s kadetskog državnog prvenstva 
kategorije do 63 kilograma. 

Bio je Ante i prošle godine državni prvak u mla-
đekadetskoj konkurenciji, ove je godine je sve po-
novio i u konkurenciji kadeta. Kako to naglašavaju 
u klubu, ovaj Antin rezultat ima posebnu težinu bu-
dući da još uvijek nije kadet i da mu je ovo bio pre-
mijerni nastup na kadetskom državnom prvenstvu.

Inače, na natjecanju u A Coruni Ante Matijević 
nije bio jedini član Karate kluba Kastav, na Svjet-
skoj ligi mladih sudjelovali su Nika Šimundić, Filip 
Komarac, Leon Buršić, Dino Jakovljević. (KS)

Ante Matijević sa srebrom na postolju

Ekipa Karate kluba Kastav u ŠpanjolskojDavid Burburan i Matej Mostarac

Novi državni uspjesi
I dok se odjeci ove svečanosti još 

nisu ni stišali, Kastavci su postali 
prvaci Hrvatske za 5. i 6. razrede u 
košarci, Rene Bertos i Dario Zorica 
iz Tenis kluba Kastav postali su dr-
žavni prvaci u parovima, a Lena Jan-
ković i Laura Prošić iz Karate kluba 
Kastav osvojile su srebro i broncu 
na prvenstvu Balkana. Pavle Kruljac 
AK Rika istrčao je novi hrvatski re-
kord… i ne usudimo se na ovaj tekst 
staviti točku!

je reći da – nisu pogriješili. Kastav 
možda nije najsportskiji grad u Hr-
vatskoj, Kastav možda nikada neće 
biti najsportskiji grad u Hrvatskoj, 
ali Kastvu nitko ne može reći da je 
zanemario svoju mladost, a samim 
time i svoju budućnost. Stvar je jed-
nostavna, novaca za vrhunski sport 
nema i to već svi znaju, što ne znači 
da se sportu ipak ne pridaje značajna 
pažnja, a sustavno ulaganje u infra-
strukturu i šaroliku sportsku obitelj 
koja uglavnom brine o budućim 
naraštajima na kraju ipak ima iteka-
kvog odjeka.

Koliko je sve to dobro poslože-
no najbolje se moglo vidjeti na ne-
davnom skupu u Boćarskom domu 
„Slavko Stanić“, gradonačelnik 
Matej Mostarac okupio je sve one 
sportaše koji su u vrlo kratkom raz-
doblju ostvarili zapažene rezultate 
na domaćoj i međunarodnoj sport-
skoj sceni, a već sama činjenica da 
su se na istom mjestu najmanje sa 
statusom državnih prvaka okupili 
košarkaši, tenisači, karatisti, boćari 
i atletičari, dovoljno govori sama za 
sebe.

U Boćarskom domu Tenis klub 
Kastav predstavljao je Dario Zori-
ca. Iz Boćarskog kluba Kastav bili su 
Alex Saršon, Fran Kusturin, Lorena 
Čolić, Sandi Paoli i trener Sandro 
Abram.  Pobjednička U-11 mom-
čad Košarkaškog kluba Kastav doš-
la je u punom sastavu: Mario Šušić, 
Martin Grbac, Marko Spasojević, 
Karlo Andlar, Raul Simčić, Raul Pe-
rić, Filip Troskot, Nikola Superina, 
Vito Vidmar, Ivor Mačinković, Vik-
tor Vidmar, Ivan Lerga, Filip Prpić i 
Karlo Brandt te treneri Eugen Ton-
činić, Igor Lukež.

Karatist Ante Matijević na pri-
manje je stigao u pratnji trenera 
Alena Zamlića i kao državni prvak, 
ali i kao osvajač srebrne medalje na 
natjecanju Svjetske lige u Španjol-
skoj, a Atletski klub Rika predstav-
ljali su Josip Meštrić, Pavle Kruljac, 
Eldin Hodžić, David Marot i Vana 
Čargonja.

- Vaši rezultati najbolja su nagrada 
za sva ulaganja u kastavsku sportsku 
infrastrukturu. Bravo i sretno da-
lje, poručio je gradonačelnik Matej 
Mostarac, koji je osim čestitki i do-
brih želja, sportaše darivao i poklon 
bonom za kupnju sportske opreme. 
(KS)
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sport

Svi oni koji su se u Kastvu, slučajno ili 
ciljano, zatekli nedavno kada je bio 
48. Kastafski kros i 19. Memorijal 

Zehrida Kadrića, mogli su se na licu mjesta 
uvjeriti da Kastav zaista ima nešto posebno. 
Organizaciju tradicionalne utrke, koja je 
ove godine okupila dvjestotinjak natjecate-
lja iako se u Hrvatskoj istog dana održavalo 
još nekoliko utrka uključujući i poznati Pli-
tvički polumaraton, potpisuje Atletski klub 
Rika, za sebe će na svojim društvenim mre-
žama reći da su mali klub velikih ljudi, što 
možda zvuči kao dobra samopromocija, ali 
sigurno nije daleko od istine. 

- Prije nas Kastafski kros je organizirao 
Atletski klub Kastav, ali to su bili stariji 
ljudi i oni su se malo zasitili. Nakon toga 
je organizaciju na sebe preuzelo Sport-
sko-rekreativno društvo Rika, a sada 
Atletski klub Rika. To nije jedino natje-
canje koje organiziramo, imamo mi i Dre-
nova Trail, a osim Kastafskog krosa, što je 
najdugovječnija utrka i svima nama po-
sebno draga jer je posvećena našem pro-
fesoru Zehridu Kadriću pa je ove godine 
održan 19. Memorijal, tu je i Kastafski tra-
il. Dugogodišnja mi je želja bila napraviti 
jedan trail, dvije godine sam pripremao 
stazu, nazvao sam je Tri kastavska vrha, 
puno je truda trebalo uložiti da se sve to 
počisti i uredi, ali smo je uspjeli održati 
tjedan dana uoči Božića. Svi se malo bune 
jer je utrka malo prekasno, ali u to vrijeme 
nema nigdje utrka, što je svima posebno 
atraktivno. Prošle godine smo limitirali 
broj sudionika na 300 i to se popunilo, 
bili su i ljudi koji organiziraju Istra Trail i 

Nama je trčanje stil života, radimo  
ono što volimo i uživamo u tome

Atletski klub Rika 
za sve nas je novo 

poglavlje, skupili smo 
ekipu, neki su ljudi 
otišli, neki su došli. 

Ima nas trenutačno 
više od 90 članova, 

nekoliko nas je 
jako dobrih trkača, 

uvijek  smo svima na 
raspolaganju, ljudi 
vide ozračje i sami 

nam dolaze,  
kaže Marot

oduševili su se stazom, pa su nam ponu-
dili da ove godine budemo dio lige pod 
okriljem Hrvatskog atletskog saveza, 
koja će se sastojati od 16 utrka, a naša će 
biti posljednja. Veliki finale. I  to je stra-
šan uspjeh za nas. Imamo i jako posjeće-
ne trening utrke Noćna Rika, dva puta 
godišnje organiziramo i školu traila, a na 
Kastafskom krosu imamo i dvije utrke 
za djecu, jednu na 500 i jednu na 1000 
metara. Roditelji danas djecu guraju u 
loptačke sportove, jer su oni kao profi-
tabilni. Nije rečeno da se djeca neće u 
te sportove uključiti kada navrše dese-
tak godina, ali prvi i elementarni oblici 
sporta su atletika i gimnastika. I djecu 
u to treba gurati. I voljeli bismo da još 
više možemo privući djecu da roditelji 

shvate da je to baza, da djeca nauče disati, 
trčati, a onda neka nastave s drugim spor-
tovima. I moram naglasiti da ničeg ne bi 
moglo biti bez dobre ekipe.  Tko god je 
došao na naše utrke bio je oduševljen. 
Kvarner Trail, kojega organizira Ervin 
Sulić, a to su utrke Hahlić, Risnjak, Učka 
i Malinska, su utrke s pet zvjezdica. I to 
će svi u Hrvatskoj bez ustručavanja reći. 
E, mi u Kastvu ne želimo ići ispod toga. 
Mi se vodimo prema takvoj organizaciji,  
govori David Marot, jedan od najistaknu-
tijih natjecatelja Atletskog kluba Rika, 
ali i jedan od najvažnijih organizacijskih 
kotačića u svim aktivnostima jednoga od 
najmlađih kastavskih sportskih klubova. 

Atletski klub Rika nastao je na temeljima 
Sportsko-rekreativnog društva Rika, ali su 

Kristian SIROTICH
Piše DAVID MAROT, JEDAN OD NAJBOLJIH NATJECATELJA ATLETSKOG KLUBA RIKA I VAŽAN KOTAČIĆ U 

ORGANIZACIJI SVIH NJIHOVIH UTRKA

Danas mali, a već sutra pravi sportaši i trkači

Vrijedna i složna ekipa AK Rike i prijatelja
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Nama je trčanje stil života, radimo  
ono što volimo i uživamo u tome

prvak na 38 kilometara u trailu, a ujedno 
je osvojio i treće mjesto na 100 milja Istre, 
istrčao je 170 kilometara za 19 sati i dobio 
automatski pozivnicu za najjaču svjetsku 
utrku Ultra-Trail du Mont-Blanc, na kojoj 
je prošle godine nastupio naš član Marin 
Mandekić. Također, Pavle Kruljac je novi 
državni rekorder na 150 kilometara, a u 
Novom Marofu na dugom trailu, odnosno 
utrci na 80 kilometara je bio drugi, a naš 
Josip Meštrić je bio prvi. Oni su i ekipni 
prvaci države, u nepuna tri mjeseca smo 
u Hrvatskoj uzeli gotovo sve, a to smo i 
znali da će se dogoditi kada smo okupili 
ekipu. Atletski klub Rika je samo logičan 
slijed svega što se do sada događalo, naš 
predsjednik je Srđan Brajčić, njegov je 
zamjenik Alesandro Tus, a ja sam suport, 
kaže David Marot.

Dakle, u Atletskom klubu Rika okupila 
se ekipa ljudi koji vole trčanje, entuzijasti, 
zaljubljenici u prirodu. Sve je trčanje  hobi 
i strast, svi imaju svoje poslove, ali trčanje 
je prvenstveno ljubav. A ta ljubav pomalo 
te preuzima.

- Trčanje ima jedan lijep učinak, nakon 
dionice čitav ti je dan drugačiji. Poziti-
van si, smiren si, imaš drugi pogled na 
poslove koje taj dan moraš odraditi. Tr-
čanje se jako populariziralo kada su lju-
di otkrili baš tu osobinu, svi kažu da im 
radi dobro. Maknu se u prirodu, imaju 
manje stresa, rade nešto dobro za sebe. 
Između cestovnog i šumskog trčanja ve-
lika je razlika, na cesti se malo više boriš 
sam sa sobom za što bolji rezultat, na tra-
ilu dvadeset posto ljudi ide na rezultat, 
ostali malo stanu, slikaju se, uživaju u 
prirodi i uče da ne treba bacati smeće, da 
treba čuvati prirodu. To je totalno drugi 
pogled, kojega ljudi nisu imali do sada 
prilike upoznati, govori Marot.

Kada David Marot govori o Atletskom 
klubu Rika i svojim trkačkim iskustvima, 
kada govori o svojim klupskim kolegama, 
utrkama koje organiziraju i na kojima 
nastupaju, točno se može osjetiti koliko 
u svemu tome uživa. Govori smireno, ali 
strastveno. A kada na jednom mjestu us-

piješ okupiti nekolicinu takvih i sličnih en-
tuzijasta, jasno je da moraš imati sve predu-
vjete za uspjeh.

- Teško je mlade privući sportu, prije tri-
desetak, četrdesetak godina je bilo drugači-
je, roditelji su bili drugačiji,  bili su skloniji 
sportu, u takvoj sam obitelji i ja odrastao. 
Ako ništa drugo išli bismo prošetati šumom, 
a tako se rodila ljubav prema svemu tome. 
Deset takvih ljudi u klubu donijelo nam je i 
rezultate. I moram reći da su sva djeca čla-
nova našeg kluba veliki zaljubljenici u pri-
rodu, a to je naš cilj. Atletski klub Rika za 
sve nas je novo poglavlje, skupili smo ekipu, 
neki su ljudi otišli, neki su došli. Ima nas 
trenutačno preko 90 članova, nekoliko nas 
je jako dobrih trkača, ali nikad ne stavljamo 
sebe i svoje rezultate u prvi plan. Mi smo 
uvijek svi ostvarili rezultate i mi smo uvijek  
svima na raspolaganju, dajemo svoje zna-
nje, savjete, trudimo se u organizaciji, ljudi 
vide ozračje, vide naš način funkcioniranja i 
sami nam dolaze. No, nama je ovo stil živo-
ta. Kada me netko pita zašto, kažem da mi je 
ovo jedan životni bonus. Zdrav sam, uživam 
jer radim što volim, i kada pogledam mnoge 
svoje vršnjake osjećam se dobro. Jedino što 
više ne idem na nož, slušam svoje tijelo, pri-
lagođavam si utrke, biram utrke i uživam u 
tome. I to je moj savjet svima, uživaj u tome 
što radiš, radi ono što voliš, zaključio je Da-
vid Marot.

DAVID MAROT, JEDAN OD NAJBOLJIH NATJECATELJA ATLETSKOG KLUBA RIKA I VAŽAN KOTAČIĆ U 
ORGANIZACIJI SVIH NJIHOVIH UTRKA

osnovani tek u studenom prošle godine, što 
ih i čini novim članovima kastavske sport-
ske obitelji. 

- U Kastvu nas ima nekolicina koja se bavi 
trčanjem i trailom, na nivou Hrvatske smo 
među najboljima. Nekad smo bili članovi 
Sportsko-rekreativnog društva Rika, koja 
je bila pod Gradom Rijeka i koja baš i nije 
bila prepoznata, pa je nekako bilo prirodno 
da se preselimo u Kastav. Idući korak bio 
je da osnujemo atletski klub jer kao sport-
sko-rekreativni klub nismo mogli odlaziti 
na državna prvenstva, morali smo biti čla-
novi Hrvatskog atletskog saveza. To se do-
godilo u studenom prošle godine, osnovali 
smo klub, okupili smo ljude iz Kastva i čita-
vog ovog našeg riječkog područja i odmah 
ostvarili iznimne rezultate. U posljednja tri 
mjeseca naš Pavle Kruljac postao je državni 

Suport u organizaciji Kastafskog krosa Atletski klub Rika do-
bio je i od Grada Kastva, ali i od svih onih koji su u AK Rika pre-
poznali strast, ali i činjenicu da ovi ljudi rade nevjerojatan posao 
na promociji svoga grada i svoga stila života.

- Grad Kastav nas je prepoznao, ali ne mogu reći da su nam oni 
sponzori, oni su nam velika podrška. No, ono što je meni jako dra-
go je da su nas, osim Grada Kastva, prepoznali i svi ostali. I svi su 
se uključili u tu našu priču. Kastav diše sa svime što se dešava, a 

najbolji dokaz tome je da je gradonačelnik Matej Mostarac morao 
ove godine, mimo proglašenja sportaša godine, još jednom napraviti 
druženje za sve klubove i njihove državne prvake. To znači da se u 
Kastvu dobro radi s djecom, da Grad potiče rad s mladima i da ova 
sportska politika podrške mladih apsolutno ima smisla. A to je i naša 
želja, privući što više mladih, trčanje im samo može pomoći. Radi 
se dobro, uvjeti postoje, u bližoj budućnosti vjerujem da će se i više 
proračunskih sredstava osloboditi za sport, kaže David Marot.

Sportska politika podrške mladih apsolutno ima smisla

Vrijedna i složna ekipa AK Rike i prijatelja

David Marot - zaljubljenik u trčanje i svoj grad
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sport

MLADI KOŠARKAŠI KASTVA OSTVARILI SU POVIJESNI USPJEH OSVOJIVŠI  
NASLOV DRŽAVNIH PRVAKA U MINI BASKETU

Tončinić: Ovo sigurno nije kraj priče, 
ovo je samo stanica na našem putu

stvo svi nas tapšaju kako smo dobri i sim-
patični, ali samo budemo sudionici. No, 
ne i ovaj put. Sada smo u Pazinu uspjeli 
osvojiti prvo mjesto i pokazati svima  da 
se može, kaže Eugen Tončinić, poznatiji 
kao Tonka, trener silne energije, čovjek 
koji košarku živi 24/7 i apsolutno naj-
zaslužniji da Kastav ima košarkaški klub  
kakav je on danas, odnosno da ima i dr-
žavne prvake u jednoj od selekcija što se 
natječu pod okriljem HKS-a.

Mladi Kastavci u Pazinu su u skupi-
ni pobijedili Radnik 45:25, Dubrov-
nik 48:27, VROS Osijek 68:16 i Bosco 
39:18, u polufinalu su bili bolji od zagre-
bačkog Laurusa 55:24, a u dramatičnom 
finalu su pobijedili vršnjake Splita 53:51. 
Za Kastav su igrali Mario Šušić, Martin 
Grbac, Marko Spasojević, Karlo Andlar, 

Raul Simčić, Raul Perić, Filip Troskot, 
Nikola Superina, Vito Vidmar, Ivor Ma-
činković, Viktor Vidmar, Ivan Lerga, 
Filip Prpić i Karlo Brandt, a uz Eugena 
Tončinića bio je tu još i Igor Lukež.

- Kada se sve ovo dogodilo, kada malo 
odvrtim film unazad, kao da se moralo 
dogoditi, sve neke stvari su ka tome vo-
dile. Oni su još mladi, ovim dečkima to 
nije konačni cilj, ali ovo je samo jedna 
odskočna daska da oni i u budućnosti 
budu dobri ljudi i sportaši. Za sada je to 
tako, ovaj uspjeh ih je motivirao, trenira-
ju još bolje i savjesnije, ovo sigurno nije 
kraj priče, ovo je samo jedna stanica na 
našem putu. Čitavo vrijeme, čak i prije 
nego su ostvarili uspjeh, rekao sam da 
ovakvu generaciju još nikad nisam imao. 
Odlični su. Zaista su to opravdali. Do-
bro radimo, dobar je pristup, dobra je 
selekcija. Vjerujem da su ljudi već shva-
tili da sva djeca koja se kod nas upišu u 
košarku neće ništa zgubiti, dobit će jako 

Kada su 1993. godine mlađi kadeti riječ-
kog Jadrana postali prvacima Hrvatske, 
malo bi tko rekao da će se nova košar-

kaška titula u Primorsko-goranskoj županiji čekati 
punih trideset godina. No, čekala se sve dok ne-
davno mladi košarkaši Kastva nisu otišli na završ-
nicu U-11 državnog prvenstva u Mini Basketu u 
Pazin. Dugogodišnji predani rad u Kastav je donio 
jedan od najznačajnijih košarkaških rezultata ove 
regije i najznačajniji u povijesti kluba nešto malo 
starijeg od onog već spomenutog rezultata košar-
kaša Jadrana. Naime, profesor Zehrid Kadrić Ko-
šarkaški klub Kastav osnovao je 1986. godine.

- Svaki rad, entuzijazam, strast, kad-tad se po-
kaže dobrim, u košarci je jako teško doći do neke 
ovakve titule, godinama primat drže klubovi iz 
Zagreba i Dalmacije, Zagreb, Šibenik, Split su ne-
kako preplaćeni na prva mjesta. Mi smo u regiji 
uvijek dobri, ali kada dođemo na državno prven-

Naša filozofija se nadovezuje na filozofiju Grada Kastva da su bitna 
djeca i mladi, odnosno njihove ključne godine u formativnom 
razvoju. Nazvao bih to danas mladost, sutra radost

Košarkaši su ovaj povijesni naslov slavili danima
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puno i postat će bolja verzija sebe,  nasta-
vio je trener Tonka.

Eugen Tončinić već godinama vodi ka-
stavske košarkaše, sudjeluje u radu svih 
uzrasta, prisutan je na svakom treningu, 
dvorana Matija Katalinić odavno je njegov 
drugi dom. Kada su u pitanju mlađi uzra-
sti nikada nije uputno govoriti o velikim 
potencijalima, netko sazre prije, netko ka-
snije, ali Tonka ipak misli da je ovaj uspjeh 
ipak jako dobar pokazatelj kvalitete.

- Ovo je sigurno pokazatelj jer se danas 
djeca sve ranije počinju baviti sportom i 
primarna selekcija je jako bitna. Naravno 
da netko kasnije iskoči, postoje faze kako 
djeca sazrijevaju, ali ipak je jako bitna ta 
primarna selekcija. Ovo prvenstvo postoji 
od 2016. godine, nositelji kvalitete koji su 
tada igrali, igraju i sada. To nešto govori. 
Vremena se mijenjaju, djeca se sve ranije 
uključuju. Legendarni Aco Nikolić je zago-
varao da se s košarkom počinje što ranije, 
upravo je on s Batom Đorđevićem, ocem 
Saše Đorđevića, na ove prostore uveo mini 
basket. Ako su treneri savjesni i ako se ne 
preskaču stepenice to ne može biti loše, do-
daje Tončinić.

Zahvaljujući dugogodišnjem radu, ulo-
ženom trudu, silnoj pozitivnoj energiji, 
društvenom angažmanu, Košarkaški klub 
Kastav nametnuo se kao jedan od vodećih 
sportskih klubova Grada Kastva.

- Osobno, nastojim taj svoj pristup pre-
nijeti na svoje okruženje. Ništa mi nije 
teško, zimi, ljeti, ujutro, poslijepodne, doći 
i otvoriti dvoranu, voziti djecu… To su dje-
ca prepoznala, to su prepoznali njihovi ro-
ditelji, imamo obiteljsko okruženje kojega 
njegujemo i potenciramo i sve to onda ima 
više smisla. I za nas kao klub, i za naše okru-
ženje. Ova naša filozofija se nadovezuje na 
filozofiju Grada Kastva da su bitna djeca i 
mladi, odnosno njihove ključne godine u 
formativnom razvoju. Nazvao bih to da-
nas mladost, sutra radost. Puno ulažemo u 
mlade, nije košarka samo pobijediti i izgu-
biti, mi to živimo i našu energiju svi znaju. 
Nekad možemo izgubiti, imati lošu ekipu, 
ali taj naš pristup gdje djeca jedna druge 
bodre, navijaju, vesele se, već je pomalo 
izumro u našem sportu, nastavlja Tončinić, 
koji je u Kastavski klub došao 1996. godine 
baš na poziv Zehrida Kadrića. Tončinić će 
reći da postoje dvije vrste trenera, oni koji 
rade na tehnici, taktici i oni koji su djeci 
mentori i učitelji. 

- Mentori i učitelji djecu kroz sport 
usmjeravaju u život. Smatram da sam u 
drugoj grupi jer to nosim u sebi, nastojim 
djecu uvijek pripremiti za ono što ih čeka u 
životu, zaključit će Tončinić.

Koliko je košarkaški klub pri-
sutan u kastavskoj zajednici 
dokazuje i humanitarna akci-

ja kojega zajedničkim snagama organi-
ziraju KK Kastav i OŠ „Milana Brozo-
vića“, a sve u čast prerano preminulom 
košarkašu Matiji Kataliniću, ime koje-
ga nosi i kastavska sportska dvorana.

Matija Katalinić po svemu je bio je-
dinstven, divna mlada osoba, odličan 
sportaš, istinski borac, motivator, us-
pomena na njega u Kastvu trajno živi, 
naročito u onim danima kada se or-
ganizira humanitarno-sportska akcija 
Matijini dani. 

Matijini dani 2023. održani su u dva-
ma danima, u kastavskoj dvorani prvo 
je odigran turnir igrača rođenih 2009.  
godine i mlađih, na kojem su zaigrali 
Kastav, Pula 1981, FSV, te Jadran iz 
Trsta, nekoliko dana kasnije odigrane 
su tri revijalne utakmice, prvo su sna-
ge odmjerili „petaši“ protiv „šestaša“, 
riječ je naravno o učenicima OŠ „Mi-
lan Brozović“, nakon toga seniorska 
momčad Kastva i selekcija PGŽ-e, 
sastavljena od igrača Kvarnera 2010, 
Depolink Škrljeva, FSV-a, Kraljevice 
i Krka, a nakon toga i veterani Kastva 
protiv kadetske momčadi.

Humanitarna akcija bila je posveće-
na prikupljanju potrepština za djecu 
smještenu u Domu za nezbrinutu dje-
cu Ivana Brlić Mažuranić u Lovranu, 
kao i za njihovu riječku podružnicu.

Matijini dani 2023.

- To su dani kada se ujedini čitav Kastav. 
I grad i škola i svi sportski klubovi i rodite-
lji. Matija nam je ostavio u nasljedstvo da 
moramo činiti dobro djelo, a da se pritom 
odvijaju i nekakve sportske aktivnosti. 
Ove godine smo prikupljali potrepštine za 
djecu u Domu Ivana Brlić Mažuranić u Lo-
vranu i odaziv je bio fantastičan. U gostima 
nam je bila jedna momčad iz Trsta, na sve-
čanom otvaranju su donijeli pet ogromnih 
paketa i tada se dogodi jedna velika emoci-
ja. To je primjer kada sport zbližava i uje-
dinjuje ljude, Matija Katalinić kojeg više 
nema među nama opet nas je svih učinio 
boljim ljudima i nekako nas motivirao da 
sve to radimo. Živimo život, igramo košar-
ku i idemo dan po dan. Baš onako kako bi 
to Matija volio, rekao je Eugen Tončinić.

Veselju nema kraja

Matijini dani povezuju generacije košarkaša
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Vijeća bošnjačke nacionalne manjine Grada Kastva odr-
žalo je poetsko-glazbeni susret humanitarnog karaktera. 
Prikupljena sredstva namijenjena su potresom pogođenim 
mjestima u Turskoj.

- Sličnu akciju organizirali smo i prilikom potresa u Bani-
ji, a ponukani činjenicom da je tada Turska prva priskočila 
u pomoć i donirala 300 kontejnera za naše ljude, usmjerili 
smo sredstva njima. Mislim da je ovo nešto najmanje što 
smo mogli napraviti, istaknula je Nafa Delimehić.

Te večeri u Boćarskom domu „Slavko Stanić“ nastupili 
su: Voljen Grbac, Vivien Galeta, Duško Jeličić, Anita Kos, 
Jasna Sandalj, Miroslav Mamuza i Damir Maras. 

Iz Kastva za pomoć 
Turskoj

POETSKO-GLAZBENI SUSRET

Mirela Smojver
Potpredsjednica GO SDP-a 
Kastav

Dragi sugrađani, 
još jedan početak ljeta za-

počeli smo u svečanom tonu, 
kako i priliči našem gradu. 
Krajem svibnja smo zajedno 
sa Župom sv. Jelene Križarice 
svečano obilježili Jeleninu, a 
početkom lipnja i Dan našeg 
grada. Oba događaja su bila 
popraćena i brojnim drugim 
zbivanjima širom grada - kon-
certima, izložbama, dječjim 
programima, sportskim natje-
canjima i drugim sadržajima 
organiziranima za sve naše 
građane, ali i one koji rado do-
laze u Kastav, a takvih je sve 
više.

Ove godine, Dan grada je 
bio posebniji nego inače, jer 
smo obilježili i 30 godina po-
stojanja kao jedinica lokalne 
samouprave. 1993. godine 
najprije je nastala Općina Ka-
stav, ali već 1997. godine Ka-
stvu je dodijeljen status grada 
koji mu ustvari, povijesno 
gledajući, i pripada. Od tada 
do danas naš je grad narastao 
sa 6000 na preko 10000 sta-
novnika (prema službenom 
popisu iz 2021.g.), iako smo 
prostorno relativno mali, na 
svega 11 km2. To ujedno zna-
či da imamo veliku gustoću 
naseljenosti i da tim našim 

Irena Kukurin Barić 
Predsjednica GO HDZ-a Kastav  

Proslavili smo Dan grada Kastva i 30. go-
dišnjicu jedinice lokalne samouprave. Bilo je 
puno događanja tijekom dva tjedna obilježa-
vanja, pohvaljujem koncept uključivanja svih 
zainteresiranih udruga s našeg područja.

Prvu polovicu 2023. godine obilježila je 
nekolicina važnih projekata za razvoj našega 
grada Kastva. Kao najvažniji, a za koji se kroz 
aktivnost naših gradskih vjećnika zalažemo 
već više od deset godina, je pokretanje pro-
jekta gradnje nove osnovne škole u Rešetari-
ma. Kastavska osnovna škola ima preko 800 
učenika, i gradnjom nove škole poboljšati će 
se kvaliteta rada u  osnovnoškolskom obrazo-
vanju. Cilj Gradskog odbora Hrvatske demo-
kratske zajednice Kastav je da nova osnovna 
škola bude konceptirana na način da ima 
objedinjenu kuhinju za potrebe jaslica, svih 
vrtićkih skupina, osnovnoškolaca i potrebitih 
građana. Obzirom na užurbani tempo života i 
ulaganje u zdravlje mladih generacija, poseb-
ni naglasak stavljamo na kuhanje ručka za svu 
osnovnoškolsku djecu, što i priliči nivou grada 
Kastva. Tada ćemo moći s pravom upotrijebiti 
riječ "nadstandard" vezano uz naše najmlađe.

Nakon predugo vremena konačno je za-
počela rekonstrukcija stare zgrade na ulazu u 
Kastav i veseli nas što će gradska uprava imati 
puno funkcionalniji prostor za rad, a građani-
ma biti jednostavniji pristup preseljenjem iste 
iz stare gradske jezgre.

Ostaju projekti na kojima sustavno radi-
mo, no, nažalost, još uvijek nema rezultata. 

Istaknuti ću tri najvažnija - spomenik Domovini i 
braniteljima, novi Dom zdravlja i garaža na ulazu u 
gradsku jezgru.

Što reći da grad Kastav i nakon više od tri de-
setljeća nema spomenika Domovini i branitelji-
ma?  Kroz prijedloge projekata za Proračun Grada 
Kastva, kroz osobnu komunikaciju s gradonačel-
nikom, te kroz Gradsko vijeće - uvijek stavljamo 
naglasak na gradnju spomenika.

Ostaje i rješavanje problema Doma zdravlja. 
Nakon pokušaja kupnje novoizgrađene poslovne 
zgrade na početku Belića, kojom prilikom ponuda 
Grada Kastva nije prošla na licitaciji, o problemu 
Doma zdravlja više ne govorimo. Ukratko, grad 
sa skoro 12000 stanovnika hitno treba adekvatan 
Dom zdravlja. Naš grad Kastav hitno treba jednu 
dodatnu ordinaciju opće medicine, jednu dodatnu 
zubarsku ordinaciju, jednu dodatnu pedijatrijsku 
ordinaciju i ginekološku ordinaciju koja spada u 
primarnu zdravstvenu zaštitu. Gradski vjećnici 
HDZ Kastav - Irena Kukurin Barić i Leon Kuni-
šek, podržali su propali projekt kupovine poslovne 
zgrade i njezinu prenamjenu. Sada nastavljamo ra-
diti na suradnji jedinice lokalne samouprave sa Pri-
morsko-goranskom županijom i Vladom Republi-
ke Hrvatske. Grad Kastav treba novi Dom zdravlja, 
njegovi građani to zaslužuju u 21. stoljeću.

I za kraj,  i  o gradnji javne garaže na ulazu u grad-
sku jezgru razgovaramo već više od desetljeća. To 
je nedopustivo. Stanovnici gradske jezgre, ugosti-
teljska djelatnost i ostali pravni subjekti, uz turi-
stički koncept razvoja grada Kastva trebaju javnu 
garažu. Nadomak smo ljeta i mnogih događanja, 
bez obzira na tekuće probleme na kojima ćemo i 
nadalje raditi, svima želimo puno lijepo provede-
nih ljetnih dana.

drugo
mišljenje

Sa humanitarnog susreta u Boćarskom domu

Događaju su prisustvovali predsjednica Gradskog vijeća Kastva, 
Mirela Smojver, predstavnica Primorsko-goranske županije, Ermi-
na Duraj, predsjednici i predstavnici drugih bošnjačkih asocijacija 
te predsjednica Vijeća srpske manjine Grada Kastva, Milena Đurić, 
i predsjednik češke manjine, Franjo Kuželka.
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Nakon provedenih izbora u gradu Kastvu 
konstituirana su Vijeća nacionalnih manjina u 
gradu Kastvu, bošnjačke i srpske. 

Članovi Vijeća bošnjačke nacionalne manji-
ne u Gradu Kastvu su: Nafa Delimehić, SUvad 
Delimehić, Sevda Rožajac, Edin Bubahmeto-
vić, Nura Bubahmetović, Semir Bubahmeto-
vić, Sanjin Delimehić, Džemal Mušanović, 
Tahira Mušanović, Omer Rožajac, Hikmeta 
Tirić, Halil Bubahmetović, Samir Bubahme-
tović i Sulejman Bubahmetović.

Članovi Vijeća srpske nacionalne manjine u Gra-
du Kastvu su: Zoran Stanković, Branko Šušnjar, 
Persa Dejak, Milena Đurić, Miloš Pozder, Luka Ba-
jić, Marko Đurić, Vesa Mizdrak, Vaso Jevtić, Milen-
ko Sajić, Mirela Todorović, Dušanka Jevtić, Marko 
Ostojić, Nevenka Miletić i Koviljka Todorović.

Na konstituirajućim sjednicama izabrani su i 
predsjednici Nafa Delimehić za bošnjačku i Mi-
lena Đurić za srpsku nacionalnu manjinu. Gra-
donačelnik Matej Mostarac zahvalio im se na do-
sadašnjoj suradnji te im zaželio uspješan mandat.

Nafa Delimehić predsjednica bošnjačkog i 
Milena Đurić srpskog Vijeća

KONSTITUIRANA VIJEĆA NACIONALNIH MANJINA

kvadratima trebamo pametno 
i racionalno raspolagati. Upra-
vo po pitanju prostornih rje-
šenja, naše je Gradsko vijeće u 
protekloj godini bilo dosta ak-
tivno, nastojeći pronaći najbo-
lja moguća prostorna rješenja 
za svoje građane i planirajući 
nove objekte i površine koje 
se mogu iskoristiti za javnu 
namjenu. Revitalizacija zgra-
de „Prede“ na ulazu u grad već 
je započela te nas raduje što 
će ubrzo usluge gradske upra-
ve postati dostupnije i bliže 
svojim građanima, ali i drugi 
sadržaji koji će tamo pronaći 
svoje mjesto. Veseli nas i to što 
će naš grad, umjesto oronule 
zgrade, konačno dobiti jedno 
pristojno zdanje koje se prvo 
primijeti pri dolasku u centar 
grada.

Svih takvih najvažnijih ak-
tivnosti i događaja koji su 
obilježili proteklu godinu, ali 
i posljednjih 30 godina po-
stojanja kao jedinice lokalne 
samouprave, podsjetili smo se 
zajedno na svečanoj sjednici 
Gradskog vijeća održanoj na 
Dan grada, 6. lipnja. Svečanost 
je održana na prekrasnom ob-
novljenom trgu Lokvina uz 
brojne goste, prijatelje našeg 
grada iz susjednih gradova i 
općina,  ali i iz udaljenijih kra-
jeva,  koji su nam došli čestita-
ti i svojim prisustvom uveliča-
ti ovaj nama važan dan.

Početak lipnja je ujedno i 
vrijeme i kada započinju naše 
najpoznatije kulturne mani-
festacije s uistinu bogato pri-
premljenim programima. Za 
Festival smijeha ove godine 
tražila se stolica više. Bio je 
veliki užitak ta tri dana smi-
jati se i družiti se u prekra-
snom ambijentu naše prepu-
ne Crekvine. Nadam se da ste 
i Vi tako uživali!  Ako niste, 
još nije kasno! Tek započinje 
Kastavsko kulturno leto s još 
bogatijim programom u ko-
jem ćete sigurno pronaći ne-
što za sebe.

Uživajmo zajedno u ljetu, 
godišnjem dobu u kojem naš 
grad, sa svime što nudi, popri-
ma posebno neodoljivi šarm!

David Marot
Predsjednik PGS-a grada Kastva

Poštovane Kastavke i dragi Kastavci,

zadani projekti usmjereni na poboljšanje 
kvalitete života građana glavna su obaveza 
nas i naših koalicijskih partnera.

Jedan takav projekt smješten na lokaciji 
nekadašnje Prede i na samom ulazu u Ka-
stav buduća je gradska uprava. Objekt koji 
je godinama bio zapušten, osim ljepše vizu-
re samom prenamjenom prostora pružiti će 
bolji pristup svim svojim građanima kada 
su u pitanju realizacije njihovih potreba. 
Radovi su trenutno u punom jeku. 

Mjeseci svibanj i lipanj prepuni su kul-
turnih i sportskih događanja u našem gra-
du. U svibnju obilježavamo Jeleninu kojom 
se slavi blagdan Sv.Jelene zaštitnice Grada 
Kastva. Kastavske sportske igre ove godine 
slave 60. obljetnicu i prepune su sportskih 
događaja u kojima sudjeluju sportaši svih 
uzrasta. Sve započinje šahovskim i odboj-

kaškim turnirom te 48. Kastafskim krosom 
i 19. Memorijal Zehrid Kadrić - Zeko. Sve 
veći broj sportaša koji dolazi odmjeriti svo-
je snage u čak deset sportova, govori nam o 
važnosti sportskih igara za Kastav.

 6. lipnja obilježili smo dan Grada Kastva. 
Položili smo vijence na gradsko groblje u 
Aleji velikana i Banovom križu. Na taj način 
svake godine odajemo počast ljudima koji 
su svojim djelima i životom zadužili Grad 
Kastav. Na svečanoj sjednici dodijeljena su 
godišnja priznanja i nagrade Grada Kastva. 
Ovim putem još jednom čestitamo svim 
dobitnicima. 

Toplije večeri najavljuju raznovrsno 
kulturno leto na Crekvini i još jedan Jerry 
Ricks Blues Festival.  Tradicija festivala Ka-
stafskog kulturnog leta ne ostavlja nikoga 
ravnodušnim te ostaje trajna memorija i 
nezaboravan, jedinstven doživljaj svakog 
posjetitelja. Ne preostaje nam ništa drugo 
do poziva na druženje i zabavu na jednu 
od najljepših pozornica na Jadranu, našu 
Crekvinu.

Članovi Vijeća bošnjačke manjine Članovi Vijeća srpske manjine
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OŠ MILAN BROZOVIĆ

Skalini Istarskog tabora 3 691 308 / 601 069

DJEČJI VRTIĆI

VLADIMIR NAZOR
Skalini Istarskog tabora 1

829 360 / 829 361

KASTAFSKE SARDELICE
Šporova jama 1a

325 719

MAVRICA, Školska ulica 6 691 427

HALUGICA, Spinčići 47 276 717

TALIJANSKA SKUPINA, 
Školska ulica 8

098/480-5852

PONEŠTRICA, Ćikovići 26/4 225 138

KOCKICA, Brestovice 34/a 224 342

GRAD KASTAV 
Zakona kastafskega 3 | www.kastav.hr |  info@kastav.hr

Centrala/Tajništvo 688 201 Primanje stranaka:
pon 8,00 - 11,00
uto 13,00 - 17,00
sri 8,00 - 11,00
čet 8,00 - 11,00
pet                        -

Porta/Informacije 688 209

Komunalni poslovi 691 453

MATIČNI URED KASTAV

Zakona kastafskega 3 354-143 svaki dan 8,30 - 14,00
odmor 11,00 - 11,30

TURISTIČKA ZAJEDNICA GRADA KASTVA

Matka Mandića 11A
info@kastav-touristinfo.hr 691 425 pon - pet  8.00 - 16.00

Važniji telefonski
brojevi i adrese

SAVJETOVALIŠTE ZA DJECU, MLADEŽ, BRAK I OBITELJ GRADA KASTVA

Uprava Grada Kastva,
Zakona kastafskega 3

098 980 6211 uto 17,00 - 20,00

GRADSKA ORGANIZACIJA CRVENOGA KRIŽA KASTAV

Put Vladimira Nazora 6
Zdenka Badanjak

099 210 9748

DOBROVOLJNO VATROGASNO DRUŠTVO KASTAV

Trg sv. Lucije 2 691 377, 098 800 794
091 691 3771

UDRUGA KASTAFSKO KULTURNO LETO

Trg Matka Laginje 5
www.kkl.hr, kkl@kkl.hr

691 610 / 691 611

UDRUGA UMIROVLJENIKA I STARIJIH OSOBA

Dom Braće Milih, Rubeši 65 091/601 89 79 čet 16,00 - 18,00

KABEL KANAL D.O.O. (KABELSKA TV)

Ćikovići 58 224 448

ERSTE BANKA

RUBEŠI
Rubeši 78/a

072 376 815 pon, sri, čet, pet 8,00 - 15,00
uto  11,00 - 18,00

CENTAR ZA SOCIJALNU SKRB

Centrala 499 101

Socijalni radnik  
Tomislav Mijatović

499 138

OIB 54394236461
Erste Steiermarkische bank d.d. IBAN HR82 2402006 1818000003

ZDRAVSTVENA STANICA DR. KAJETAN BLEČIĆ 
Šporova Jama 1

dr. Iva Lisica 691 571

dr. Vesna Zavidić 691 307

dr. Nataša Dančulović
Škalamera (pedijatar)

691 496

dr. Arijana Jovanović- 
Dangubić (stomatolog)

691 418

dr. Tamara Smaila 691 394

patronažne sestre 691 092

LJEKARNE

Rubeši 112  
Martina Peršić
Turato, mag. pharm.

224 397 pon - pet 7,00 - 20,00
sub 7,00 - 14,30

Šporova jama 7/a
Zdravstvena ustanova 
Ljekarna Kastav

276 164 pon - pet 7,00 - 20,00
sub 8,00 - 13,00

POŠTA KASTAV

Trg Matka Laginje 12/a 525 819 / 525 818

JAVNI BILJEŽNIK

Javni bilježnik  
Martina Sušanj Peršić 

Trg Matka Laginje 1
notar.kostav@optinet.hr

691 070 

pon, uto, sri, čet 8,30 - 17,00
pet 8,30 - 13,00

ŽUPNI URED SV. JELENE

Školska ulica 2 691 001, 691 002

MUZEJSKA ZBIRKA KASTAVŠTINE

Prolaz Ivana iz Kastva 1
marko.badurina@ppmhp.hr 

(ostale dane po najavi i
dogovoru)

213 578 1. 10. - 31. 5.
uto, čet 10,00 - 12,00
sri 18,00 - 20,00
1. 6. - 30. 9.
uto, čet 10,00 - 12,00
sri, pet, sub, ned 17,00 - 21,00

KNJIŽNICA I ČITAONICA

Put Vladimira Nazora 3
grad.kastav.knjiznica.
kastav@ri.t-com.hr

691 049 pon, sri, pet 8,00 - 14,00
uto, čet 14,00 - 20,00
druga subota u mjesecu
 8,00 - 13,00

dnevni odmor    ujutro  11,00 -11,30
                poslijepodne 17,00 -17,30
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Mjesni odbori grada Kastva

Komunalne službe
HEP – ELEKTROPRIMORJE

DEŽURNA SLUŽBA 0800 300 412

KD VODOVOD I KANALIZACIJA

Rijeka, Dolac 14 211 906 / 353 222

KD ČISTOĆA

Rijeka, Dolac 14 0800 99 99 00 / 353 409

KD AUTOTROLEJ

Rijeka, Školjić 15 311 400 / 060 151 151

ODRŽAVANJE JAVNE RASVJETE

Komunalni poslovi 691 453

UPRAVA GROBLJA

Groblje Kastav 688-213

DIMNJAČARSKI POSLOVI

Dimnjačarstvo Valjak d.o.o. 042/731 304 / 091 430 91 95 / 091 430 91 96

ČIŠĆENJE SEPTIČKIH JAMA

Komunalno društvo
Vodovod i kanalizacija d.o.o.
Dolac 14, Rijeka

353 222 / 211 906

I. POLICIJSKA POSTAJA

Đure Šporera 4 335 234

DRŽAVNA UPRAVA ZA ZAŠTITU I SPAŠAVANJE

112

VETERINARSKA STANICA RIJEKA

Rijeka, Stube Marka Remsa 1 345 033 / 320 263

MJESNI ODBOR KASTAV

Zakona kastafskega 3, Kastav. | e-mail: mo.kastav@kastav.hr
mob. 091/489 74 14 | web: www.kastav.hr/glavni-izbornik/mjesni-odbor-kastav

MJESNI ODBOR BRNČIĆI

Brnčići 66, Kastav. | e-mail: mo.brncici@kastav.hr
mob. 091/520 18 10 | web: www.kastav.hr/glavni-izbornik/mjesni-odbor-brn-i-i

MJESNI ODBOR REŠETARI

Štivar 13, Kastav | e-mail: mo.resetari@kastav.hr
mob. 091/797 48 88 | web: www.kastav.hr/glavni-izbornik/mjesni-odbor-re-etari
Facebook profil: Mjesni odbor Rešetari

MJESNI ODBOR SPINČIĆI

Spinčići 47, Kastav. | e-mail: mo.spincici@kastav.hr
mob. 091/724 90 29 | web: www.kastav.hr/glavni-izbornik/mjesni-odbor-spin-i-i

MJESNI ODBOR RUBEŠI

Dom Braće Milih, Rubeši 65, Kastav | e-mail: mo.rubesi@kastav.hr
mob. 091/897 78 65 | web: www.kastav.hr/glavni-izbornik/mjesni-odbor-rube-i
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